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صفحه2

تراکنش های مرکز تبادل اطلاعات به ۱۰میلیارد 
می رسد

رضا باقری اصل در همایش ملی »اقتصاد دیجیتال در انقاب صنعتی چهارم« که در دانشــگاه صنعتی امیرکبیر برگزار شــد با اشــاره به موضوع ســامت 

الکترونیک گفت: در ســال ۱۴۰۰ زمانی که نســخه های الکترونیک در کشــور ایجاد شــد، ماهانه ۵۰۰ تا ۶۰۰ میلیارد تومان خســارت درمان پرداخت 

می شــد و در همان اول ســال ۱۴۰۰ تعرفه پزشــکان و قیمت داروها هم ســه برابر افزایش پیدا کرد، می توان گفت هر اتفاقی در حوزه ســامت دیجیتال 

افتاد، دو ســه انجمن در حوزه پزشــکی بودند که بافاصله دغدغه نســخه های الکترونیک را مطرح کنند. به تازگی هم دغدغه دارو رســان ها شروع 

شــده که اجازه نمی دهند نســخه پیچی آناین صورت گیرد.

وی به اقدامات هوشــمند ســازی اشــاره کرد و گفت: هوشمندســازی همه فعالیت ها را ضابطه مند، شــفاف، قابل ســنجش و حکمرانی پذیر می کند، 

بنابراین موضوع اقتصاد سیاســی در جایی درگیر می شــود که ما حتی وقتی می خواهیم در مورد ســامت صحبت کنیم جســارتی هم نداریم. اقتصاد ما 

درمان محور اســت نه ســامت محور و باید متوجه باشــیم که اقتصاد سیاســی در اینجا ذین فعان پر قدرتی دارد که در مناســب سیاســی، مالی و ابزار 

دار اجــازه تحــول دیجیتــال را با هر منافعی از جملــه حفظ وضع و منافع موجود نمی دهند.

باقری اصل ادامه داد: اقتصاد دیجیتال تبدیل کردن ناکارآمده های مدیریتی به فناوری نیســت. پیشــنهاد می کنم اســاتید پیش قدم شــوند و همایش 

اقتصادی سیاســی در حوزه تحول دیجیتال برگزار کنند مســائلی که امروزه با آن مواجه هســتیم به لبه های سیاســت گذاری رســیده اســت.

وی در خصوص اقتصاد داده نیز گفت: اگر در ســال ۲۰۱۵ بودیم و این همایش را برگزار می کردیم در مورد اقتصاد داده چه می توانســتیم بگوییم. 

وقتی حدود هشــت ســال پیش همایش های اســتارت آپی برگزار می کردیم تنها با نمودار، حجم داده های دنیا و بر آوردی که داشــت مطالبی را ارائه 

می کردیم. در ســال ۲۰۱۵ تخمینی برای حجم داده ها در ســال ۲۰۲۲ زده شــده بود و امروز گزارش ۲۰۲۲ را که مرور می کنیم حجم داده ها دو برابر 

تخمین ها شــده اســت.باقری اصل افزود: با وجود انواع گجت هایی که در منزل داریم، همانند تلویزیون هایی که هوشــمند شــده و لامپ هایی که با 

گوشــی می توان روشــن و خاموش کرد و دیگر امکانات هوشــمند، موجود می توان گفت که حجم داده ها حتی از برآوردها هم شــدت گرفته، بنابراین 

رویکردی که به دیجیتالی شــدن داریــم باید کمی تغییر کند.

وی به محصول کارگروه اقتصاد دیجیتال اشاره کرد و گفت: اولین محصول بر اساس مصوبه شورای عالی فضای مجازی این است که ما یک نظام اقتصاد 

دیجیتال تدوین کردیم که در این نظام اقتصاد دیجیتال در هم کنش مؤلفه های اساسی اقتصاد دیجیتال را یک مدل سیستمی درست کردیم و یک برنامه 

اجرایی برای تحقق این نظام تعریف کردیم.

محققان ترکیه ای کارآمدی سلول های خورشیدی را 
افزایش دادند

محققان ترکیه برجســتگی هایی را روی ســلول های خورشــیدی شــبیه ســازی کرده اند که جذب نور را تا ۶۶ درصد بیشتر می 

کند.

به نقل از نیواطلس، کارآمدی ســلول های خورشــیدی با کمک برجســتگی هایی روی آنها بیشــتر می شــود. پژوهشــی جدید نشان می دهد برجستگی 

های کوچک روی ســطح ســلول خورشــیدی ارگانیک می تواند میزان کارآمدی آن را تا دو ســوم ارتقا دهد و نور را از زاویه وســیع تری جمع آوری کند.

ســلول های خورشــیدی معمولا مســطح هســتند و به این ترتیب ســطح در معرض نور خورشــید، در هر زمان از روز ارتقا می یابد. این طرح زمانی 

بیشــترین کارآمدی را دارد که خورشــید در زاویه خاصی قرار داشــته باشــد، بنابراین پنل ها می توانند به طور معمول بین ۱۵ تا ۴۰ درجه بچرخند تا 

به بیشــترین میزان نور خورشــید در روز دست یابند.

محققان ســعی کردند با به کارگیری اشــکال دیگری برای ســطح از جمله تعبیه نانوپوســته های کروی ســیلیکا، نور خورشــید را جذب کنند و به گردش 

درآورند. به این ترتیب می تواند انرژی بیشــتری جذب کند. پژوهشــگران دانشــگاه عبدالله گل ترکیه در تحقیقی جدید شــبیه ســازی های پیچیده ای از 

چگونگی ارتقای کارآمدی ســلول های خورشــیدی با کمک برجســتگی ها انجام دادند.

 PMMA به عنوان لایه فعال روی یک لایه آلومینیوم و بســتری از P۳HT:ICBA آنها ســلول های فتوولتائیک را با نوعی پلیمر ارگانیک به نام

ســاختند که با یک لایه محافظ شــفاف از اکســید قلع ایندیم )ITO( پوشــانده شــده بود. این ســاختار ساندویچی کل برجســتگی یا پوسته نیم کره شکل 

راپوشاند.

در مرحله بعد پژوهشــگران یک تحلیل عنصری محدود ســه بعدی)FEA( انجام دادند که عناصر یک سیســتم پیچیده را به قطعات قابل مدیریت 

تبدیل می کند تا بتوان آنها را بهتر شــبیه ســازی و تحلیل کرد.

ســلول های خورشــیدی دارای برجســتگی در مقایســه با نمونه هایی با ســطح صاف با توجه به قطبش نور در جذب نور ۳۶ و ۶۶ درصد ارتقا یافتند. 

برجســتگی های مذکور در مقایســه با ســطوح صاف، از جهات بیشــتری نور را جذب کردند و در نتیجه پوشــش زاویه ای نور به ۸۲ درصد رســید.

هرچند محققان نســخه فیزیکی از ســلول های خورشــیدی را نســاخته اند، اما اگر این اصول در واقعیت نیز کارآمد باشــد، نه تنها برای ســلول های 

خورشــیدی ســقفی بلکه در سیســتم هایی با قابلیت تغییر شرایط نور مانند گجت های پوشــیدنی الکترونیکی مفید خواهدبود.
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سیاست

نامزدها هزینه های 
تبلیغاتی را در سامانه 
شفافیت ثبت می کنند/ 
جزئیات تمهیدات برای 

شفاف سازی

سخنگوی ســتاد انتخابات کشور گفت: اموال و 

دارایی هــای کاندیدا به همراه کمکی که از احزاب 

و گروه های سیاســی و اشخاص حقیقی می گیرد 

طبــق قانون باید به منظوربرپایی ســتاد انتخاباتی، 

تبلیغــات مجاز، برپایــی تجمعات و هم چنین هزینه ی 

حق الزحمه عوامل اجرایی مصرف شــود.

محســن اسامی سخنگوی ســتاد انتخابات کشور درباره سامانه شفافیت 

مالی انتخابات و نحوه ی کارکرد آن، بیان کرد: امســال برای اولین بار 

قانــون شــفافیت و تأمین منابع مالــی تبلیغات انتخابات مجلس مصوب 

ســال 1398 اجرایی می شــود. ما بر اســاس تکلیف قانونی، سامانه ی مالی 

اتخابات را رونمایی کردیم که پایگاهی اســت که نامزدها اطاعات 

مالی شــان را ثبت می کنند.

وی افزود: طبق این قانون، نامزدها موظفند منابع أخذ شده و 

دارایی هایشان که برای تبلیغات استفاده می کنند را در این سامانه 

وارد کنند؛ طبق قانون چهار هزینه برای نامزدها متصور شده که باید 

منابع شان را مصروف کنند.

دبیر ستاد انتخابات کشور گفت: اموال و دارایی های کاندیدا به همراه 

کمکی که از احزاب و گروه های سیاسی و اشخاص حقیقی می گیرد طبق 

قانون باید به منظور»برپایی ستاد انتخاباتی«، »تبلیغات مجاز«، »برپایی 

تجمعات« و هم چنین »هزینه ی حق الزحمه عوامل اجرایی« مصرف کند.

اسامی با بیان اینکه موارد مذکور باید در سامانه شفافیت ثبت شود، 

اظهار داشت: هم چنین یک سقف برای تبلیغات و یا گردش مالی تبلیغات 

انتخاباتی نامزدها در نظر گرفته شده که متناسب با جمعیت، پراکندگی 

جغرافیایی و تعداد کرسی نمایندگی در حوزه انتخابیه تعریف شده است.

وی گفت: به عنوان مثال اگر کاندیدایی ستاد انتخاباتی اجاره کرده، باید 

اجاره نامه ی آن را در سامانه ثبت کند و هزینه ی آن نیز ثبت شود. این 

موارد باید به اسناد مالی مستند باشد و باید منابع مالی و هزینه ها از 

طریق شماره حسابی که از نامزدها در دوران ثبت نام اخذ شده، انجام 

شود.

سخنگوی ستاد انتخابات کشور عنوان کرد: هم اکنون که نامزدهای نهایی 

انتخابات مجلس مشخص شده و البته بررسی اعتراضات »رد اولی ها« تا 

پایان بهمن ماه در شورای نگهبان ادامه دارد ولی ما برای تمامی نامزدهای 

انتخاباتی که اسامی شان از سوی شورای نگهبان به ما اعام شده، پیامکی 

حاوی یک نام کاربری و رمز عبور ارسال کرده ایم. برخی نامزدها وارد 

سامانه شده اند و برخی درحال ورود هستند.

اسامی هم چنین از وجود یک دستورالعمل و توضیحات در سامانه 

شفافیت مالی انتخابات خبر داد و گفت: نامزدها با مطالعه ی این 

توضیحات، می توانند به خوبی موارد را ثبت کنند. طبق قانون، خود نامزد 

می تواند به عنوان حسابدار باشد و هم چنین می تواند یک شخص حقوقی 

و یا حقیقی را به عنوان حسابدار ثبت کند و امکان تغییر هم وجود دارد. 

ضمناً سقف هزینه های مالی برای انتخابات در این سامانه به نمایش 

درآمده است.

وی خاطر نشان کرد: نظر هیئت اجرایی مرکزی نظر بر این بود که 

چون سازمان صدا و سیما، پیام رسان ها و دستگاه های دولتی ذیل ماده 

5 مدیریت خدمات کشوری در حال ارائه خدمات به نامزدها هستند، 

هزینه برپایی تجمعات و تبلیغات انتخاباتی آن چنان نخواهد بود. طبق 

سالن هایی که دستگاه ها در استان ها به ما اعام کرده اند، می دانیم که 

یک نامزد می تواند با کم ترین هزینه تجمعی عمومی در سطح شهر را در 

یک سالن استاندارد داشته باشند.

دبیر ستاد انتخابات کشور اظهار داشت: با هماهنگی وزیر ارتباطات شش 

پیام رسان ایرانی »روبیکا«، »ایتا«، »بله«، »گپ«، »آی گپ«و »سروش پاس« 

اعام آمادگی کردند که فضایی را برای تبلیغات نامزدها در اختیار قرار 

می دهند. چهار سرویس این پیام رسان ها کاماً رایگان و چند سرویس 

نیز با 50 درصد تخفیف و با هزینه های بسیار پایین در نظر گرفته شده 

است. این ها منجر می شود که هزینه های تبلیغات افزایشی نباشد تا یک 

انضباط مالی در حوزه تبلیغات نامزدها در این دوره داشته باشیم.

رئیسی بر تقویت رصد و نظارت بر بازار عمده و خرده 
فروشی تأکید کرد

رئیس دولت ســیزدهم خواســتار افزایش رصد و نظارت بر بازار عمده فروشــی و خرده فروشــی به شکلی ملموس 

بــرای مــردم بــا توجه به انتصاب قائم مقام وزیر صمت در حوزه بازرگانی و نیز حل مشــکلات حوزه دارو و 

نظارت بر حســن اجرای طرح »دارویار« شد.

آیت الله ســید ابراهیم رئیســی رئیس جمهور عصر یک شــنبه 29 بهمن 1402 در جلســه هیئت دولت با تاکید بر حل مشــکات حوزه دارو و نظارت بر 

حســن اجرای طرح »دارویار«، از رئیس ســازمان برنامه و بودجه خواســت با همکاری و هماهنگی مســئولان مربوط موضوع مطالبات داروخانه ها را 

حــل و فصل و گزارش آن را ارائه کند.

رئیس جمهور همچنین با اشاره به گزارش رئیس سازمان حفاظت محیط زیست از مشکات حوزه آب و هوا و ریزگردها در برخی استان ها، با تاکید 

بر اهمیت سامت مردم و حفاظت از محیط زیست برای دولت، دستگاه های مسئول به ویژه سازمان حفاظت محیط زیست را مکلف کرد، اقدامات 

عملی و موثر خود را برای رفع این مشکات و بالا بردن شاخص سامت کشور شتاب دهند.

رئیسی در بخش دیگری از سخنانش با اشاره به انتصاب قائم مقام وزیر صنعت، معدن و تجارت در حوزه بازرگانی تصریح کرد: انتظار این است، رصد و 

نظارت بر بازار به نحوی افزایش یافته و تغییر کند که تقویت نظارت بر بازار عمده فروشی و خرده فروشی برای مردم ملموس باشد.

تاش بیشتر بخش اطاع رسانی دولت و روابط عمومی دستگاه های اجرایی برای تبیین موثر اقدامات و تاش های دولت و ارتباط مستقیم و رودروی 

مسئولان با اقشار مختلف مردم برای تشریح عملکرد دولت و رفع گره های ذهنی آحاد جامعه از دیگر تاکیدات رئیس جمهور در جلسه امروز هیئت 

دولت بود.

در ادامه جلسه امروز وزیر راه و شهرسازی با اشاره به تاکید رئیس جمهور مبنی بر بهره گیری بیشتر از ظرفیت های اقتصاد دریامحور، گزارشی از 

اقدامات و تاش های صورت گرفته در این زمینه ارائه کرد.

بر اساس این گزارش در یک سال و نیم گذشته فقط در بندر شهید رجایی 20 درصد افزایش ظرفیت تخلیه و بارگیری ایجاد شده و با توجه به 

سرمایه گذاری توأمان دولت در توسعه بنادر بزرگ و کوچک، ظرفیت تخلیه و بارگیری بندری کشور در مرز 300 میلیون تن قرار دارد.

به گفته وزیر راه و شهرسازی، دولت در کنار توسعه و افزایش ظرفیت بنادر بزرگی چون شهید رجایی، امام خمینی و شهید بهشتی، در بنادر کوچک و 

مردمی نیز سرمایه  گذاری های خوبی داشته که در نتیجه آنها بندر خمیر، بندر سیریک، اروندکنار و بوموسی به بهره برداری رسیده و بنادر گناوه، دیر و 

کنگان نیز در مراحل پایانی ساخت و بهره برداری قرار دارند.

مهرداد بذرپاش با بیان اینکه با بهره برداری از بندر بزرگ مکران ظرفیت بندری کشور 200 میلیون تن افزایش خواهد یافت، خاطرنشان کرد: در 11 ماهه 

ابتدایی امسال تجارت دریایی کشور بیش از 9 درصد، ترانزیت دریایی 34 درصد و ورودی مسافر از مرزهای دریایی نیز 10 درصد رشد داشته است.

وزیر راه و شهرسازی این افزایش ظرفیت ها در بخش بار و مسافر دریایی را حاصل بیش از 50 هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری بخش خصوصی در کنار 

سرمایه گذاری های دولت عنوان کرد و گفت: در حال حاضر فقط در تکمیل فاز نخست بندر شهید بهشتی چابهار شاهد 8 هزار و 100 میلیارد تومان 

سرمایه گذاری بخش خصوصی هستیم و برای عملیات اجرایی فاز 2 این بندر با همکاری بخش خصوصی نیز فراخوان داده  شده است.

بذرپاش همچنین از عملیات در حال اجرای ساخت 1 میلیون تن سیلوی غات، افزایش 30 درصدی مکنده های مکانیزه غات که سرعت بارگیری و تخلیه 

را چند برابر می کند و سفارش ساخت 40 دستگاه شناور دریایی به ارزش معادل بیش از 120 میلیون دلار به شرکت های داخلی خبر داد و افزود: همه 

شاخص ها در بخش تجارت دریایی رشد قابل ماحظه ای داشته و در نتیجه موجودی کانتینری و فله ای در بخش تخلیه و بارگیری در بنادر کشور کاهش 

قابل ماحظه ای داشته است.

وزیر راه و شهرسازی همچنین با اشاره به کاهش ترافیک و معطلی کامیون ها در گمرک آستارا به کمتر از یک سوم که در نتیجه اجرای دو اقدام 

نوبت دهی از مبدا و بهره برداری از مسیر جدید ترانزیتی حاصل شده است، اظهار داشت: با بهره برداری کامل از این مسیر ترانزیتی دیگر شاهد ترافیک 

و معطلی کامیون ها در این بخش نخواهیم بود.

وزیر امور اقتصادی و دارایی هم در این جلسه با بیان اینکه تا پیش از دولت مردمی در مجموع 18 دستگاه آشکارساز کامیونی در کشور راه اندازی 

شده بود، از راه اندازی 11 دستگاه جدید در دولت مردمی خبر داد و تصریح کرد: با پشتیبانی که دولت از شرکت های دانش بنیان فعال کشور در این 

زمینه داشته، کار آنها رونق خوبی پیدا کرده و اخیرا از برخی کشورهای منطقه نیز سفارش دریافت کرده اند.

احسان خاندوزی همچنین با اشاره به تاکید رئیس جمهور در زمینه کنترل بخشنامه ها و اباغیه ها در حوزه تجاری و گمرکی به منظور ارتقای اعتماد 

فعالان حوزه تولید و تجارت، از کاهش تعداد بخشنامه های صادر شده در 10 ماهه ابتدایی امسال به 116 بخشنامه در برابر 235 بخشنامه صادره در 

مدت مشابه سال قبل اشاره کرد که کاهش بیش از 50 درصدی داشته است.

همچنین محمد مهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد اسامی در این جلسه به برگزاری پرشور جشنواره موسیقی فجر اشاره کرد و گفت: با توجه به 

استقبال و عاقه مردم، امسال در راستای برقراری عدالت فرهنگی قیمت بلیط ها را در جشنواره موسیقی فجر کاهش دادیم تا در 16 استانی که این 

جشنواره به شکل همزمان برگزار شد، مردم بتوانند بیشتر و بهتر از آن بهره ببرند.

حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجههم در جلسه امروز هیئت دولت با اشاره به استمرار جنایات جنگی رژیم صهیونیستی علیه فلسطینیان در 

نوار غزه و کرانه غربی و شرایط بحرانی شمال غزه و رفح ، اظهار کرد: در عین حالی که حماس به نمایندگی از مردم غزه طرح جامعی را برای توقف 

نسل کشی، رفع محاصره انسانی، تبادل اسرا و بازسازی غزه ارائه داده است، رهبران مقاومت هشدار داده اند که هر گونه اقدام نظامی علیه ساکنان رفح، 

پیامدهای متقابل سختی در پی خواهد داشت.

امیرعبداللهیان با اشاره به اینکه رژیم صهیونیستی به هیچ کدام از اهداف اعامی خود دست نیافته و به همین دلیل همچنان بر طبل جنگ و تهدید 

می کوبد به آمریکایی ها هشدار داد، دست از ریاکاری و سخن گفتن از آتش بس در عین ترغیب رژیم صهیونیستی برای حمله به رفح دست بردارد.

وزیر امور خارجه با اشاره به موضع صریح جمهوری اسامی ایران از ابتدای نسل کشی در غزه خاطرنشان کرد: ایران از هر گونه راه حل فلسطینی که 

تامین کننده امنیت منطقه و حقوق ملت فلسطین باشد قویا حمایت می کند.

همچنین احمد وحیدی وزیر کشور نیز در این جلسه در گزارشی از اقدامات این وزارتخانه در ارتباط با انتخابات مجلس شورای اسامی و مجلس خبرگان 

رهبری گفت: وزارت کشور با همکاری سایر دستگاه های ذیربط زمینه لازم را برای برگزاری پرشور انتخابات فراهم کرده است.

رئیس جمهور در آغاز جلسه امروز ضمن توصیه همه مسئولان اجرایی به بهره گرفتن از برکات ماه شعبان، اصاح جامعه را هدف مشترک مسئولان در 

جامعه اسامی دانست و افزود: شرط تحقق این هدف برخورداری از صاحیت فردی است و وقتی انسان خودساخته، مصلح و مخلص باشد کام او در 

دیگران نفوذ و اثرگذاری خواهد داشت.

بازدید رییس جمهور از 
خانه نوآوری و فناوری 

ایران

رئیــس جمهــور در جریان نظارت ســتادی بر معاونت علمی، فناوری و 

اقتصاد دانش بنیان ریاســت جمهوری، از نمایشــگاه محصولات دانش بنیان 

»خانه نوآوری و فناوری ایران )iHiT(« که در محل نمایشــگاه بین المللی 

تهران به عنوان شــعبه مرکزی خانه های نوآوری و فناوری در کشــورهای 

هدف صادراتی مســتقر است، بازدید کرد.

خانه های نوآوری و فناوری )iHiT( عاوه بر تهران، در کشــورهای کنیا، 

ســوریه، چین، روســیه، چین، ازبکســتان، ترکیه و عراق نیز دایر و فعال 

هســتند و شــعبه مرکزی iHiT که هاب این مراکز می باشــد زیر نظر 

معاونت علمی و فناوری در تهران دایر شــده اســت.

بیش از ۶۸۹ شرکت در فضایی به وســعت ۳ هزار و ۵۰۰ متر مربع، 

بیــش از ۲ هــزار کالای نوآورانــه و دانش بنیان را در بخش های بخش دام 

و طیور، خوراک و تغذیه، ماشــین آلات کشــاورزی، بخش حمل و نقل، 

آب و انرژی، ســاختار شــهر هوشــمند، ساختمان و خانه هوشمند، برق و 

الکترونیک، مواد پیشرفته و پلیمر، تجهیزات آزمایشــگاهی، ماشــین آلات 

الکترونیک، دارو و ســامت، تجهیزات پزشــکی، گیم و انیمیشن، صنایع 

خاق و صنایع دســتی در این مرکز به نمایش گذاشــته اند.

خانه نوآوری و فناوری iHiT با هدف ۱- ارتقای زیرســاخت های 

ســخت افزاری، تجاری ســازی و صادرات فناوری های دانش بنیان از قبیل 

شــوروم کالاها و دســتاوردهای دانش بنیان، تأمین فضای کار اختصاصی، 

فضای کار اشــتراکی و اتاق های جلســات، ۲- ارائه خدمات نرم افزاری 

شــامل تحقیقات بازار، بازاریابی، اخذ اســتانداردها و مجوزهای فروش، 

۳- حمایت از توســعه بازار خارجی شرکت های دانش بنیان در کنار 

توســعه بازار داخلی و ۴- به کارگیری و تعامل مؤثر با کارگزاران 

صادراتی، شرکت های مدیریت و صادرات راه اندازی شــده و تســهیل 

فرآیند صادرات شرکت های دانش بنیان، شــتاب دهی توســعه بازار 

بین المللــی شرکت های دانش بنیــان و معرفی توانمندی دانش بنیان داخلی 

در بازارهای بین المللی از جمله مأموریت های اصلی آن اســت.

در حال حاضر جمهوری اســامی ایران در رتبه ۱۵ تولید علم، رتبه ۵ 

نانوتکنولــوژی، رتبــه ۸ علوم شــناختی، رتبه ۱۰ تکنولوژی، رتبه ۱۸ هوش 

مصنوعی و رتبه ۱۳ ســلول های بنیادی در جهان قرار دارد.

تعداد کل شرکت های دانش بنیان فعال کشــور ۹ هزار و ۵۹۹ شرکت 

اســت که در ســال ۱۴۰۱ تعداد این شرکت ها ۸ هزار و ۲۶۰ و در ســال 

۱۴۰۰ برابر با ۶ هزار و ۶۳۲ واحد بوده اســت. ۴ هزار و ۳۹۷ شرکت نیز 

درخواســت خود را برای ثبت به عنوان شرکت دانش بنیان ارائه کرده اند.

تعداد اشــتغال ایجاد شــده در این شرکت ها در ســال ۱۴۰۲ برابر با ۳۲۸ 

هزار و ۴۷۹ نفر اســت که این تعداد در ســال ۱۴۰۱ و ســال ۱۴۰۰ به 

ترتیب ۲۶۳ هزار و ۶۴۳ و ۲۱۲ هزار و ۱۲۹ نفر بوده اســت.

ارزش صادرات شرکت های دانش بنیان نیز امســال تا کنون به رقم ۱۸۹۰ 

میلیون دلار رســیده که این رقم در ســال گذشــته ۸۵۰ و در سال ۱۴۰۰ 

برابر با ۶۰۳ میلیارد دلار بوده اســت.

لیست »صدای ملت« با 
محوریت علی مطهری 

نهایی شد

ســخنگوی حزب ندای ایرانیان از نهایی شــدن لیست ائتلافی ۴ 

حزب اصلاح طلب و حزب اعتدال و توســعه به سرلیســتی علی 

مطهری خبر داد.

ســعید نورمحمدی ســخنگوی حزب ندای ایرانیان  با اشــاره به نهایی شدن 

لیســت صدای ملت با سرلیســتی علی مطهری در تهران گفت:  پس از 

برگزاری  نشســت هایی از ســوی آقای مطهری با برخی احزاب و شــخصیت 

های سیاســی، لیســت  30 نفره ایشــان برای انتخابات در تهران نهایی شد.

وی افزود: یکی از نکات قابل توجه لیســت ائتاف ما این اســت که 

احتمالاً 7 نفر از 30 چهره حاضر در لیســت از خانم ها هســتند. 

نورمحمدی گفت: این لیســت 30 نفره نهایی شــده و به احتمال زیاد 

فردا رســما منتشر خواهد شــد. دوازدهمین دوره انتخابات مجلس شورای 

اســامی 11 اســفند ماه در سراسر کشور برگزار خواهد شد.
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فرهنگ و هنر

واکنش مهران رجبی 
به ماجرای »کوروش 

کمپانی«/ هر تبلیغی برای 
آدم های معروف مجاز 

نیست

چند روزی اســت موضوع تبلیغ ســلبریتی ها در ماجرای »کوروش 

کمپانی« که مالباختگان بســیاری را به جای گذاشــته، به اوج خودش 

رســیده و البته با عذرخواهی برخی از همین چهره ها همراه شــده و 

برخی هم که ســکوت اختیار کرده اند. 

مهــران رجبی بازیگر ســینما و تلویزیون در گفت وگویی با خبرنگار 

تســنیم به این نکته اشــاره کرد: هر تبلیغی برای آدم های معروف 

مجــاز نیســت برای اینکــه آن محصول و کالای خاص را متقاضیان به 

اعتمادی که نســبت به آدم های معروف )چهره ها یا ســلبریتی ها( دارند 

خریــداری می کنند. کســی که هزینــه تبلیغ را پرداخت می کند در واقع 

هزینــه آبــروی آن مبلغّ را می پردازد. البته تا جایی که من شــناخت دارم 

و می دانم اگر این چهره ها بدانند آن شــخصِ ســفارش دهنده تبلیغ، 

کاهبردار باشــد ورود نخواهند کرد. لذا آدم های معروف که در جایگاه 

مبلـّـغ قــرار می گیرند که تأثیرگذارند به گمانم بایســتی جوانب امر را 

بســنجند و از صحت و ســقمِ اتفاق، اطاع پیدا کنند. 

وی خاطرنشــان کرد: اگر ندانســته وارد این عرصه می شــوند بحث دیگری 

اســت و اگر دانســته که حتماً کاری عبث و بیهوده کرده اند؛ چرا که 

عده ای به واســطه اعتبار آنها به این اســپانسرها و صاحبانِ سرمایه 

مراجعــه می کننــد. به همین خاطر اســت که اعتقاد دارم هر تبلیغی را 

هرکــس نباید انجام دهد. 

رجبی به تجربه شــخصی خودش در تبلیغ کردن اشــاره کرد و گفت: ســال 

گذشــته به من راجع به فروش واحدهای مســکونی، پیشــنهاد تبلیغ شد؛ 

در قدم اول به سراغ صحت و ســقمِ آن رفتم و مدارک آن را از شــهرداری 

و مراکز مرتبط درخواســت کردم. با این حال، علی رغم دریافت هزینه 

تبلیغ، یک واحد هم از همان واحدهای مســکونی پیش خرید کردم 

همچون بقیه سرمایه گذاری کرده باشــم. اگر همه مورد کاهبرداری قرار 

بگیرنــد مــن هم به عنوان مبلغّ مالباخته می شــدم. لذا هر کاری را نباید 

انجام داد یا باید جوانب امر را ســنجید.

وی افزود: امروز حرف از »کوروش کمپانی« است که به من هم گفته 

شد اما چون می دانم ذات این کارها گرفتاری است سراغ آن نمی روم. 

دیگرانی هم که تبلیغ نمی پذیرند این مسائل را می دانند. مگر می شود در 

سایت خودِ »اپل« 40 میلیون خرید و فروش می شود و در این کمپانی 20 

میلیون به فروش می رسد؛ این یعنی کاهبرداری آشکار! همچون شرکت  

هرمی ها که آخری ها ضرر می کنند و اولی ها سود، اینجا هم چنین شد.

بازیگر شناخته شده سینما و تلویزیون تأکید کرد: پیشنهادهای بسیاری به 

ما هم می شود اما جزئیات را ندانم کاری را انجام نمی دهم. این اتفاقات 

برای برخی از همکاران مان می افتد چون با آگاهی کامل به سراغِ چنین 

اتفاقاتی نمی روند. یک زمانی با یک سازمان، نهاد و کارخانه ای مواجهیم 

که از یک سلسله مراتب و چارچوب و قواعد خاصی برخوردار است مبلغّ 

در مقابل هر اتفاقی که پیش می آید پاسخگو نیست و زمانی هم با چنین 

مواردی روبرو می شویم. ای کاش هر تبلیغی را آدم های معروف نپذیرند 

مگر اینکه از صحت و سقم آن آگاهی پیدا کنند.

رجبی تصریح کرد: این روزها انتقادهای فراوانی به چهره ها می شود، چون 

از ما که اصطاحاً معروف های جامعه ایم انتظار دیگری می رود. مثاً ما 

را فرهیخته تر می دانند انتظار نیست که هرکاری را انجام دهیم. شاید 

کمترین کار معذرت خواهی باشد اما این نکته را هم می دانم همکاران  مان 

در این گونه موارد مورد اغوای این دست اندرکاران قرار می گیرند و واقعاً 

بدانند پشتِ پرده این نوع تبلیغات، کاهبرداری است حتماً در آن حضور 

نخواهند داشت.

سرلشکر باقری: رشد 
تولیدات دفاع مقدس 

در جشنواره فجر امسال 
چشمگیر بود/ اسناد و 

مدارک جنگ تحمیلی در 
اختیار محققان قرار دارد

رئیس ستادکل نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران 

گفت: اقدامات صورت گرفته برای آثار سینمایی در حوزه 

دفاع مقدس در جشنواره فیلم فجر امسال چشمگیر بود.

بی توجهی به »گیشه« انیمیشن عامل مهاجرت 
انیماتورهای ایرانی/ نقدی بر حمایت های دولتی

امســال 4 فیلم انیمیشــن در جشــنواره فیلم فجر حضور داشــت تا اتفاقی متفاوت در تاریخ جشــنواره رقم بخورد. این موضوع باعث شــد تا نگاه های 

بیشــتری به ســمت این حوزه از سینما جلب بشود.

پس از این اتفاق، شــاهد برگزاری ســیزدهمین جشــنواره بین المللی پویانمایی تهران هســتیم. رویدادی که از 13 اســفندماه آغاز شــده و می تواند بستری 

برای شناســایی انیماتورهای جدید و اســتعدادهای بیشــتر در این رشته باشند.

امید خوش نظر از چهره های شــناخته شــده در ســینمای انیمیشــن یکی از داوران بخش »مســابقه ایران« جشــنواره پویانمایی است. در زیر گفت وگویی با 

وی داشــتیم که آن را می خوانید:

بعد از حضور پررنگ انیمیشــن ها در جشــنواره فیلم فجر، بســیاری از کارشناســان معتقد بودند که رونق خوبی در 

انیمیشن ســازی در حال شــکل گیری است. شــما این فضا را چگونه ارزیابی می کنید ؟
نزدیک به بیش از یک دهه بود که ســینمای انیمیشــن از رونقی که در اواخر دهه 80 داشــت، افول کرد و فضای نامطلوبی در این بخش به وجود 

آمده بود، با این حال، در یکی دو ســال اخیر، این فضا آرام آرام در حال شکســته شــدن اســت و شــاهدیم که انیمیشــن های بهتری ساخته می شوند.

همانطور که می دانید تولید انیمیشن، ترکیبی از انیمیشن کوتاه، بلند و سریال است؛ باید بگویم که در تولید »انیمیشن های سریالی« افول بسیار زیادی 

داشتیم، در حالی که انیمیشن های کوتاه همچنان به روند رو به رشد خود ادامه می دهند و شاهد درخشش آنها در جشنواره های خارجی هستیم؛ یکی 

دو هفته پیش بود که در خبرها آمد، یک انیمیشن ایرانی نامزد دریافت جایزه اسکار شده است.

از سویی دیگر، وقتی از انیمیشن بلند حرف می زنیم باید به یک موضوع مهم و اساسی توجه کنیم و آنهم »گیشه« است. این موضوع در انیمیشن های 

بلند جهانی نقش بسیار مهمی دارد، چرا که بازگشت سرمایه برای آنها از اهمیت بسیار زیادی برخوردار است. اکثر تولیدکنندگان انیمیشن در کشورهای 

مختلف جهان، هزینه های تولید خود را از بخش خصوصی تهیه می کنند و به دلیل لزوم بازگشت سرمایه در بخش خصوصی، »گیشه« برای آنها از 

اهمیت بسیار زیادی برخوردار است. این اتفاق در حالی است که بخش خصوصی در ایران سهم بسیار کمی در تولید انیمیشن دارد و متولی بیشتر آثار، 

بخش دولتی است.

وقتی از انیمیشن بلند حرف می زنیم باید به یک موضوع مهم و اساسی توجه کنیم و آنهم »گیشه« است. این موضوع در انیمیشن های بلند جهانی 

نقش بسیار مهمی دارد، چرا که بازگشت سرمایه برای آنها از اهمیت بسیار زیادی برخوردار است.

برای تهیه کننده دولتی، »محتوا« از »گیشه« اهمیت بیشتری دارد و همین موضوع باعث تغییر در محتوای انیمیشن می شود. محتوا به سمت بومی  

شدن رفته و همین موضوع باعث می شود که گیشه آن محدود به داخل کشور شده و از گیشه های بین المللی جا بماند. این موضوع خلأ بسیار بزرگی در 

چرخه انیمیشن سازی است؛ چرا که هزینه بسیار بالا و زمان زیادی برای تولید انیمیشن صرف شده، اما به دلیل محدود شدن گیشه، بازگشت سرمایه 

به صورت کامل صورت نمی گیرد. به نظرم تاش گروه های انیمیشن ساز و تهیه کنندگان این آثار باید به سمت تولیدات مشترک با دیگر کشورها برود تا 

مخاطبان بیشتری بتوانند آن پویانمایی را تماشا کنند. لازمه این موضوع، توجه به محتواهای مشترک بین انسانی است.

سخن مشترک بسیاری از تولیدکنندگان انیمیشن در ایران، مهاجرت انیماتورهای باسابقه و از دست رفتن نیروهای تخصصی در این 

عرصه است. به نظر شما چه باید کرد تا جلوی این اتفاق را بگیریم؟
در سال های گذشته، شاهد مهاجرت حجم بزرگی از نخبگان عرصه انیمیشن به خارج از ایران بودیم و بسیاری از انیماتورهای حرفه ای ما جذب 

شرکت های خارجی شدند. از آنجا که پروژه های بزرگ و سودده نیز در داخل نداشتیم، آنان به استخدام شرکت های خارجی درآمدند. نباید فراموش 

کرد که ما به نیروی کار متخصص در این عرصه به شدت احتیاج داریم. حضور 4 فیلم انیمیشن در جشنواره فیلم فجر امسال، فارغ از کیفیت آنها، یک 

دستاورد مهم داشت و آنهم دیده شدن نیروهای جدید در سینمای انیمیشن بود. اگر چنین اتفاقاتی در سال های آینده نیز تکرار شود، باعث می شود که 

این افراد آرام آرام در مسیر حرفه ای تر شدن قرار گرفته و انگیزه بیشتری پیدا کنند.

اکثر تولیدکنندگان انیمیشن در کشورهای مختلف جهان، هزینه های تولید خود را از بخش خصوصی تهیه می کنند و به دلیل لزوم بازگشت سرمایه در 

بخش خصوصی، »گیشه« برای آنها از اهمیت بسیار زیادی برخوردار است. این اتفاق در حالی است که بخش خصوصی در ایران سهم بسیار کمی در 

تولید انیمیشن دارد و متولی بیشتر آثار، بخش دولتی است.

 شما اشاره ای به سرمایه گذاران در سینمای انیمیشن داشتید؛ به نظر شما سرمایه گذاری در این رشته، چگونه باید طراحی شود؟ 
فراموش نکنید که انیمیشن هم بسیار تاثیرگذار است، هم بسیار گسترده. حتی در جلوه های ویژه آثار سینمایی نیز از انیمیشن بسیار استفاده می شود 

که خود بیانگر اهمیت این حوزه است. چنین حوزه بزرگی، نیاز به سرمایه گذاری دارد، اما این سرمایه گذاری نیز باید منطبق بر اصول و قواعد انجام 

شود. اگر قرار است بخش دولتی انیمیشن بسازد و دست به حمایت بزند، باید در تیم خود یک تیم متخصص گیشه داشته باشد تا بازگشت سرمایه 

صورت بگیرد. از سویی دیگر، فیلم های انیمیشن باید محتوای جذاب بین المللی داشته باشد تا بتواند نظر مخاطبان خارجی را نیز به خود جلب کند.

وقتی بخش دولتی در انیمیشن سرمایه گذاری می کند تاش می کند تا محتوای آن را به سمت موضوعات ایدئولوژیک ببرد. این اتفاق باعث می شود تا 

هر مخاطبی نتواند با آن ارتباط برقرار کند. از سویی دیگر، در سینمای انیمیشن یک حلقه جامانده داریم و آنهم »پخش کننده« است. این عنصر، یک 

واسطه است که بین سرمایه گذار و تیم تولید قرار می گیرد و تعیین می کند که این محصول در کجا عرضه شود تا بازگشت سرمایه به بهترین نحو صورت 

گیرد. باید دقت داشت که اگر یک انیمیشن نتواند در گیشه موفق شود یا حضور بین المللی را تجربه کند، آرام آرام انگیزه تیم تولید آن از بین می رود.

شما داور جشنواره پویانمایی تهران هستید که در اسفندماه برگزار می شود؛ ارزیابی شما از آثار این دوره چگونه بود؟
جشنواره پویانمایی امسال تلفیقی از آثار جوانان، قدیمی ها و نسل سومی های انیمیشن بود، با این حال بهتر است بگویم بیش از 70 درصد کارها توسط 

جوانان ساخته شده بود. با این حال، به میزانی که انتظار داشتیم، کیفیت آثار خوب نبود. در حقیقت، سطحی که از جشنواره پویانمایی تهران بعد از 

برگزاری 12 دوره داریم، بسیار بالاتر است. چند اثر خیره کننده داشتیم که از کیفیت بسیار خوبی برخوردار بودند اما حجم آنها نسبت به مجموعه آثار 

رسیده زیاد نبود. شاید بخشی از این موضوع به دلیل دوسالانه بودن این رویداد است.

ارتقای کمی و کیفی 
دوازدهمین دوره 

کتابخوانی رضوی / 
نیازمند تولید محتوای 

بیشتری در حوزه فرهنگ 
رضوی هستیم

مراســم اختتامیه دوازدهمین دوره جشــنواره کتابخوانی رضوی با حضور 

محمد مهدی اســماعیلی وزیر فرهنگ و ارشــاد اسامی ، حجت الاسام 

والمســلمین قاضی عشکر تولید آســتان مقدس حشرت عبدالعظم حسنی ، 

مهــدی رمضانــی دبیرکل نهاد کتابخانه های عمومی کشــور و .. .در تالار 

شــیخ صدوق آســتان مقدس عبدالعظیم حسنی)ع( آغاز شد.

محمدرضــا هراتی دبیر دوازدهمین جشــنواره کتابخوانی رضوی در این 

مراســم در ســخنانی گفت:  در دوازدهمین جشنواره کتابخوانی رضوی 

ما هم به لحاظ کیفی و هم کمی رشــد داشــتیم، بعد از اتمام یازدهمین 

دوره نهاد کتابخانه ها تصمیم گرفت، بررســی آسیب شناســی داشته 

باشــد،  برای همین  دوازدهمین دوره را مقداری دیرتر شروع کردیم، 

امــا لحــاظ کمی وکیفی توانســتیم جایزه را ارتقا دهیم.وی ادامه داد: در 

این جشــنواره شرکت کنندگان هم فردی، هم گروهی و هم خانوادگی 

حضــور پیــدا کردند ، ما قالب هــا را تغییر داده و قالب های مختلف هنری 

شــامل هنرهای تجسمی، شعر، دست ســازه ها و هنرهای دیجیتال تعریف 

کردیم.هراتی از مشــارکت 66 درصدی بانوان در این جشــنواره خبر داد 

و گفت:  در این دوره یک میلیون و48 هزار نفر در جشــنواره شرکت 

کردند.وی منزلت و جایگاه فعلی نهاد را متفاوت از دو تا ســه ســال 

گذشــته دانســت و گفت:   من یقین دارم این جایگاه ناشــی از خدمت 

به جشــنواره اســت، همین طور فعالیتی که دو ســال است نهاد در ایام 

اربعیــن بــر عهده دارد.دبیر جشــنواره کتابخوانی رضوی در پایان از آغاز 

به کار جشــنواره ســیزدهم خبر داد و گفت:  پوســتر جشنواره سیزدهم را 

در مراســم اختتامیه دوازدهمین دوره رونمایی خواهیم کرد.

حجت الاســام والمسلمین قاضی عسگر تولیت آســتان عبدالعظیم حسنی 

نیز در این مراســم در ســخنانی گفت: توســعه اسامی خصوصا در شرایط 

کنونــی جامعــه ما و شرایط بیــن المللی وظیفه شرعی، دینی و ملی 

بــرای همه ماســت،  چرا که ما معتقدیــم مکتب اهل بیت)ع( زیباترین 

برنامه هــا را بــرای هدایت مردم و جامعه دارد. حضرت رضا)ع( توصیه 

کردند به همه ما و پیروانشــان که امر ما را احیا کنید،  از ایشــان ســوال 

می کننــد، چگونه باید امر شــما را احیــا کنیم؟ فرمودند که علوم ما را یاد 

بگیریــد و آن را بــه دیگران تعلیم دهید.

 وی ادامه داد: امام فرمودند، اگر مردم زیبایی هایی ســخن ما را 

بشــنوند، از ما تبعیت خواهند کرد، این مســاله مهمی اســت که ما اسام 

را بــه گونــه ای به مردم معرفی کنیم که آن ها می خواســتند و اگر به همان 

شــکلی کــه آن ها می خواهنــد، معرفی کنیم این کلمات جاذبه خود را دارد 

و مردم را به طرف اهل بیت)ع( و مکتب تشــیع جذب می کند.

به گفته قاضی عســگر،  یکی از رســالت های موسســه فرهنگی و علمی 

دارالحدیث همین موضوع اســت و  کارهای بزرگی را هم خوشــبختانه 

انجام داده  اســت،  تاش شــده تا روایت صحیح و به روز را در اختیار 

جامعه بگذارد، از موســوعه نبی اعظم)ص(،  امام علی)ع( ، حســین بن 

علــی)ع( و  امــام مهدی)عــج( گرفته تا کتاب های دیگر که بیش از 600 

اثر نفیس اســت.وی به جشــنواره کتابخوانی رضوی اشاره کرد و گفت:  

اقدام بســیار خوبی اســت، بیان معارف اهل بیت)ع( فقط به نقل 

حدیث نیســت، یکی از حوزه های ارزشــمند همین حوزه های هنری است ، 

گاهی در شــعر، گاهی در اثر هنری، گاهی در قالب رمان و داســتان 

نویســی و... باید متناســب با زمان حرکت کرد و برای هر نســلی پیام 

داشــت و برای هر گروه ســنی حرف درســت را با زیبایی بیان کرد ، من به 

ســهم خودم از دوستان تشکر می کنم.

رئیــس مرکــز فقهی ائمه اطهار)ع(، در پیامی بــه اختتامیه ملی دوازدهمین 

دوره جشــنواره کتابخوانی رضوی تاش مبارک برای آشــنا ساختن جامعه 

و جوانــان بــا معارف نورانی اهــل بیت)ع( را ارج نهاد و از نهاد کتابخانه 

های عمومی کشــور قدردانی کرد. این پیام به شرح زیل اســت:

»بســم الله الرحمن الرحیم

قال رســول الله(ص:) المؤمنُ إذا ماتَ و ترََکَ وَرقَةً واحِدَةً علیََها عِلمٌ 

ــترا فیما بیَنَهُ و بیَنَ النارِّ (وســائل الشــیعه  تکَونُ تلِکَ الوَرقَةُ یوَمَ القیِامَةِ سِِ

،ج 27، ص  96)

هــر گاه مؤمنــی از جهان درگــذرد و تنها یک برگ کاغذ از خود به میراق 

بگذارد که دانشــی بر آن نوشــته شــده باشد، همان یک برگ پردهای میان 

او و آتــش دوزخ خواهد بود

نخســتین فرمانی که از ســوی خداوند علیم به پیامبر اکرم صلی الله علیه 

و آله و ســلم، نازل شــد، خواندن بود  »اقرأ بإســم ربکّّ الّذّی خلق«. 

این فرمان نشــان آن اســت که اســام به عنوان آیینِ آسمانی و جاویدان، 

بر علم و معرفت بنا نهاده شــده اســت. از دیگر ســو معجزه جاودان 

و همیشــگی رســول خاتم، کتاب عظیم قرآن اســت که پیام هدایت و 

ســعادت به جامعه بشری است.

شهرام ناظری: پنج سال است که کنسرت نداشته ام / 
رونمایی از تازه ترین اثر

شهرام ناظری در مراسم رونمایی از تازه ترین آلبومش، از پنج سال دوری از صحنه و علت آن گفت.

مراسم رونمایی از آلبوم »راز عشق« با صدای شهرام ناظری، صبح امروز یکشنبه 29 بهمن 1402 در موزه سینما برگزار شد. این مراسم با پاسداشتِ علی 

نصیریان برای یک عمر فعالیت هنری همراه بود.آلبوم راز عشق با آهنگسازی محمد ساعد از سوی شرکت صوتی و تصویری سروش تهیه شده است.



حدیث روز: 
امام علی علیه السلام

لا لِباسَ أجمَلُ مِنَ العافِيَةِ .

هيچ جامه اى زيباتر از عافيت نيست.

التوحيد : 27/74.
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بهترین جاذبه های گردشگری آزادشهر گلستان

پارک جنگلی ســوجاق، پارک زیتون تپه، پارک شــبنم نوده خاندوز، پارک جنگلی دلند، آبشــار لاشــو در روســتای فاضل آباد، آبشــار و یخچال طبیعی 

روســتای فارســیان نیز جزو دیدنی های طبیعی آزادشــهر محســوب می شــوند که بدون بازدید از آن ها، ســفرتان به این منطقه کامل نخواهد شد.

آزادشــهر در گذر ســده ها و هزاره های گذشــته محل اســتقرار گروه ها و اقوام مختلفی بوده اســت و آثار و بقایای مکان های باســتانی که در این شهر 

دیده می شــوند، حاکی از آن دوران هستند.

از میان جاذبه های تاریخی و فرهنگی می توان به بقعه ی امامزاده محمد بن زید )آق امام(، موزه مردم شناســی آزادشــهر، پل غزنوی و پل نوده 

خاندوز اشاره کرد.

تپه های باســتانی زیادی در اطراف روســتا قرار دارن که همگی گواهی بر تاریخ طولانی مرزبن میدهند. ۴ تپه که هر یک منطقه ای را پوشــش 

میدهند.یک تپه در بخش شــمالی که متصل به جنگل اســت، تپه ای دیگر در بخش جنوبی که در گذشــته درون جنگل قرار داشــته بود ولی با آباد 

کردن زمین ها این تپه در بین زمین های کشــاورزی قرار گرفته اســت.تپه ســوم در غرب روســتا و بر روی کوه قرار دارد و تپه چهارم در ضلع شــمال 

غربی قرار گرفته است.

جاذبه های بهتر گردشــگری آزادشهر

پارک جنگلی سوجاق
نوده خاندوز از شــهرهای کوچک آزادشــهر اســت. تفرجگاه ســوجاق، که پر از منظره های طبیعی و زیبا اســت، در این شهر قرار دارد.

چشمه ها، رودها و درختان سرسبز این جنگل را به مکانی دیدنی و تحسین برانگیز تبدیل کرده اند. سوجاق از معروف ترین منطقه های گردشگری 

آزادشهر و شهرهای هم جوار است.

آسیاب آبی تاریخی مرزبن
آسیابی آبی در بخش شمالی روستا در منطقه ای به نام کاغکلو قرار دارد و قدمت آن به حدود ۱۵۰ سال میرسد.

این روستا در ۲۷ کیلومتری جنوب غربی شهر آزادشهر قرار دارد.۱۰۰درصد مردم آن فارس بوده و قدمت آن به بیش از ۴۰۰ سال میرسد. دارای آب و 

هوای معتدل میباشد.

آبشار کوهمیان آزادشهر
کوهمیان در گویش محلی به معنی در میان کوه است. روستای کوهمیان از توابع آزادشهر است که طبیعتی زیبا و کوهستانی دارد. این روستا در 

کوهپایه بخشی از رشته کوه البرز قرار گرفته است.

آبشار گل سنگی کوهمیان یکی از جاذبه های تماشایی این روستا است. حوض آبشار در روزهای گرم سال محیط مناسبی برای آب تنی و بازی کودکان 

است.

پل غزنوی آزادشهر
پل غزنوی، در روستایی با همین نام در بخش چشمه  ساران آزادشهر، یکی از جاذبه های تاریخی آزادشهر است. ساکنین غزنوی در سال ۱۲۸۸ به این 

شهر مهاجرت و آنجا را به آبادی تبدیل کرده اند.

ساختمان پل در کنار رود و طبیعت سرسبز اطرافش محیطی زیبا برای ثبت خاطرات سفر به آزادشهر است.

یکی دیگر از آثار تاریخی نزدیک به پل غزنوی قزقلعه است که در روستای کاشیدار قرار دارد. این دژ با کاربری دفاعی و روی ارتفاعات روستا ساخته 

شده است.

پارک زیتون آزادشهر
پارک زیتون در داخل شهر آزادشهر که با امکاناتی چون سرویس بهداشتی، پارک کودک، نماز خانه، مغازه، آلاچیق و چشم انداز فوق العاده که تمام شهر 

را دربر می گیرد.

روستاهای گردشگری آزادشهر

روستای مرزبن
روستای مرزبن یا مرزبان یکی از روستاهای استان گلستان و از توابع شهرستان آزادشهر است و در ۶کیلومتری شهرستان آزادشهر و در پای کوه واقع 

شده است.شغل بیشتر مردم این روستا، کشاورزی و باغداری و کامیونداری است که محصولات مهم کشاورزی آن برنج ، گندم و کلزار می باشد. 

مهمترین محصولات باغداری آن آلو، هلو، انار است. روستای مرزبن در دوران هشت سال دفاع مقدس چهار شهید و چند آزاده و جانباز تقدیم به 

انقاب اسامی کرد.

روستای تاریخی لاشو
مردمان گذشته مرزبن در منطقه ای در جنگل به نام لاشو میزیستند، امروزه منطقه لاشو در بخش جنوبی روستا قرار دارد و بقایای کمی از آن به یادگار 

مانده است.

روستای وطن
در دل کوهها و در ارتفاعات سرسبز و جنگلهای انبوه قرار گرفته است.این روستا در بخش چشمه ساران شهرستان آزادشهر می باشد.از غذاهای محلی 

این روستا ترشو می باشد.اغلب مردم روستای وطن شالیکار هستند و برنج مورد نیاز خود را تامین میکنند که این برنج یکی از بهترین و مرغوبترین برنج 

ها در منطقه می باشد.دم سیاه-سنگ تارم- تارم هاشمی- زود رس- فجر و…نمونه ایی از شالی های )شلتوک( کشت شده توسط کشاورزان روستا می 

باشد.

روستای پلکانی فارسیان قانچی
روستای فارسیان قانچی در استان گلستان قرار دارد. این روستا به خاطر شباهت به روستای ماسوله از نظر شکل پلکّانی و نوع معماری، به ماسولۀ 

گلستان شهرت دارد.

آبشارهای آرپناه کجاست؟

»آبشــارهای آرپناه« از مکان های گردشــگری و جاهای دیدنی استان 

خوزســتان در شهرســتان لالی اســت که حتی در فصل گرم سال نیز برای 

گردشگران جذابیت دارد.

خوزســتان جزو اســتان های گرمسیری ایران محسوب می شود؛ با این 

حال، مناطق خوش آب وهوایی چون آبشــارهای آرپناه در آن خودنمایی 

می کننــد که به لطف چشــم اندازمنحصربه فرد، آب وهوای مطبوع و 

دسترســی آســان، محلی ایدئال برای اوقات فراغت گردشگران و مردم 

بومی به حســاب می آیند.

آشــنایی با آبشارهای آرپناه
اگرچه خوزســتان یکی از اســتان های گرمسیری ایران به حساب می آید، اما 

مناطق خوش آب وهوا و پردرختی هم دارد که گردشــگران را جذب خود 

می کند. آبشــارهای آرپناه لالی یکی از این دیدنی ها هســتند.

منطقه ای سرســبز را تصور کنید که صدای آب روان که از چشــمه ای 

پرخروش جاری می شــود، در آن پیچیده باشــد. چشمه ای که  در نهایت 

به شــکل چند آبشار ازکوه سرازیر می شود.

این جا مجموعه آبشــارهای آرپناه لالی اســت. آبشارها در فاصله ی ۴۴ 

کیلومــتری لالــی، در جاده لالی به پِبده قرار گرفته اند و فاصله ی آبشــارها 

تا اندیکا نیز ۴۳ کیلومتر اســت.

دیگر مســیرهای دسترسی به آبشــار آرپناه از جاده های مسجدسلیمان، 

دزفول و گتُوَند اســت که رســیدن به آبشار را ساده تر می کند.

آبشارهای آرپناه خارج از شهر و در دامنه ی کوه قرار دارند. با این وجود 

امکانات رفاهی لازم در این منطقه تعبیه شده است.

البته وسیله  نقلیه ی عمومی به منطقه رفت وآمد نمی کند. باید با ماشین 

شخصی یا تاکسی دربست خودتان را به آرپناه برسانید. ماشین را به 

پارکینگ می سپارید و پیاده روی شروع می شود.

منظره ی تک درخت های پراکنده در دشــت سرســبز، نوید کوه پیمایی 

دلچســبی را می دهد. خیلی زود آلاچیق ها و ســکوهای سیمانی را 

می بینیــد کــه برای چادر زدن یا برپاکردن بســاط پیک نیک درنظر گرفته 

شــده اند.آب آشــامیدنی و خوراکی به حد کافی همراه داشته باشید. این 

محل سرویس بهداشــتی دارد تا مســافران از این بابت خیالی آسوده 

داشــته باشــند.پل عابر کمک می کند گردشــگران بتوانند از روی آب جاری 

بگذرند و به دشــت آن ســوی چشمه دسترســی پیدا کنند. پس محدودیتی 

برای گشــت وگذار مقابل تان نیســت.آب چشمه در چند نقطه به آبشار 

تبدیل می شــود، از این رو چندین آبشــار پیش روی شــما خواهد بود. بستر 

این آبشــارها به حد کافی وســیع و امن هســت که بتوانید آب تنی کنید و 

پاشــیدن آب پودری خنک را روی پوســت تان حس کنید.

در عمیق ترین جای رود، آب به زحمت ممکن اســت تا کمر شــما برســد؛ 

در گوشــه و کنارها آب در حد مچ پا بالا می آید.

خنکی آبشــار و چشــمه و ســبزی منطقه باعث شده تابستان ها هم هوای 

دلچســبی داشــته باشد. آب خنک اســت و اگر تابستان به چشمه های 

آرپنــاه بروید، گرما را از تن تان می گیرد.

آب این آبشــارها آنقدر به راهش ادامه می دهد تا به چشــمه تلوک یا 

بی بی ترخان و آب شــور برســد و در نهایت به رودخانه کارون می ریزد. 

نکته ی جالب دیگر آســیاب های آبی ســت که در مســیر رسیدن به چشمه 

تلوک ســاخته اند، مانند آســیاب نهنگ و پلنگ.دریاچه ســد گتُوَند یکی 

دیگر از دیدنی های اطراف لالی به شــمار می رود. دریاچه ســد گتوند 

بــه پل قدیم هم معروف اســت، چراکــه در این منطقه پل قدیمی لالی 

به مسجدســلیمان قرار دارد. گذشــته از لذت بردن از منظره ی دلچسب 

دریاچه، امکان قایق ســواری هم وجود دارد.آبشــارهای آرپناه که به عنوان 

»آبشارهای کسد« نیز شناخته می شوند، در ۴۵ کیلومتری شمال شرقی 

شهرستان لالی و حدود ۲۱۲ کیلومتری شهر اهواز قرار دارند.در ۴۵ 

کیلومتری شهرستان لالی در استان خوزستان مجموعه آبشارهای آرپناه 

قرار دارد. از لالی تا آرپناه حدود ۴۵ کیلومتر راه است.

اما جاده ای که طی کردیم آنقدر مارپیچ و باریک و خطرناک بود که فکر 

میکنم یک ساعت و نیم طول کشید تا آن را طی کنیم. تا پارکینگ پای 

خود آبشار با ماشین قابل رفتن است.

چیدمان دوربین آیفون 
۱۶ تغییر کرد

تصویری از ماژول دوربین آیفون ۱۶ فاش شــده اســت که 

چینش آن را نشــان می دهد. احتمال دارد اپل در گوشــی های 

جدید خود، پس از ســه نســل که لنزها را به صورت مورب قرار 

می داد، بــه سراغ چینش عمودی لنزها بازگردد.

ماژول دوربین جدید، احتمالاً شــبیه به دوربین آیفون ۱۱ یا ۱۲ خواهد 

بــود. بــا عمودی کردن لنزها در آیفــون ۱۶، امکان ضبط ویدیوهای فضایی 

)Spatial( نیز ممکن خواهد شــد. از این ویدیوها می توان در هدســت 

ویژن پرو استفاده کرد.

احتمال دارد اپل ماژول دوربین مدل های پایه آیفون ۱۶ را به صورت 

عمودی طراحی کند. درتصویر فاش شده شاسی دوربین آیفون ۱۶ را 

می بینیم که لنزهایی نسبتاً قطور با کمی فاصله موازی یکدیگر قرار 

گرفته اند. پیش ازاین نیز تصاویر دیگری منتشر شده بود که آیفون ۱۶ را با 

دوربین های عمودی نشان می داد.

چینش دوربین در آیفون ۱۶
درحال حاضر، در آیفون ۱۵ و آیفون ۱۵ پاس لنزهای دوربین اصلی و 

اولتراواید به صورت مورب قرار گرفته اند. انتظار می رود با تغییر چیدمان 

به ترازی عمودی، آیفون ۱۶ و آیفون ۱۶ پاس قادر به ضبط ویدیوی 

فضایی )Spatial( همانند مدل های پرو آیفون ۱۵ باشند.

با توجه به عرضه ویژن پرو، اپل سعی دارد کاربران را به ضبط ویدیوهای 

فضایی ترغیب کند، به همین دلیل منطقی خواهد بود که این شرکت 

بخواهد در مدل های آتی آیفون چیدمان را به نحوی تغییر دهد تا بتوان 

چنین ویدیوهایی ضبط کرد. اکنون تنها با مدل های آیفون ۱۵ پرو و 

آیفون ۱۵ پرو مکس می توان چنین فرمتی را ضبط کرد.

در کنار چیدمان عمودی دوربین، انتظار می رود که آیفون ۱۶ دکمه 

اکشن را دریافت کند و یک دکمه اضافی به نام Capture با فناوری 

جدید خازنی در سمت راست گوشی قرار بگیرد. از این دکمه جدید برای 

تصویربرداری استفاده خواهد شد.

ناسا سعی دارد مشکل 
مربوط به یکی از تجهیزات 

مریخ نورداستقامت را 
برطرف کند

مشکلی در مریخ نورد »استقامت«)Perseverance( وجود 

دارد. یکی از تجهیزات آن که یک پرتاب گر لیزر موسوم به 

»شرلوک«)SHERLOC( است و در انتهای بازوی رباتیک نصب 

شده، پوششی دارد که باید از آن در زمانی که استفاده نمی شود، 

محافظت کند

اما پوشش گیر کرده و این امر ممکن است به انباشته شدن گرد و غبار 

روی اپتیک حساس آن منجر شود. پوشش تا حدی باز است و به همین 

دلیل، مریخ نورد نمی تواند لیزر خود را روی اهداف سنگی متمرکز کند یا 

به جمع آوری داده های طیف سنجی معدنی بپردازد. مهندسان ناسا در 

حال بررسی این مشکل هستند و امیدوارند یک راه حل پیدا کنند.

به نقل از یونیورس تودی، در واقع دو پوشش گرد و غبار روی شرلوک 

وجود دارد که از دوربین های دستگاه، یک طیف سنج و لیزر محافظت 

می کنند. ماموریت شرلوک، جستجوی ترکیبات آلی و مواد معدنی است 

که در محیط های آبی تغییر یافته اند و شاید نشانه هایی را از زندگی 

میکروبی گذشته داشته باشند.این دوربین ها شامل یک دوربین سیاه و 

سفید همراه با »حسگر توپوگرافی زاویه باز برای عملیات و مهندسی« یا 

»واتسون«)WATSON( و یک دوربین رنگی برای ثبت تصاویر نزدیک از 

دانه های سنگ و بافت های سطحی هستند.

مهندسان مریخ نورد استقامت در اوایل سال جاری، از روی تصاویر و 

داده ها تشخیص دادند یک پوشش در موقعیتی گیر کرده است که برخی 

از حالت های عملیاتی آن نمی توانند کار کنند. در حال حاضر، واتسون 

همچنان می تواند کار کند اما لیزر، طیف سنج و دوربین زمینه آن قابلیت 

کار کردن ندارند.

شرلوک با اسکن کردن یک هدف از فاصله حدود دو اینچ دورتر کار 

می کند که به کمک یک آینه اسکنر با حرکت ظریف داخلی برای به کار 

گرفتن لیزر روی یک میدان دید کوچک به اندازه میلی متر انجام می شود. 

شرلوک با سیستم فرابنفش عمیق و طیف سنجی فلورسانس می تواند 

میان انواع مواد آلی موجود در جرم مورد نظر تمایز قائل شود. در طول 

ماموریت، شرلوک با اسکن کردن ۳۴ هدف سنگی، تعداد زیادی مواد آلی 

را در مریخ پیدا کرده و در مجموع، ۲۶۱ نقشه ابرطیفی را از این اهداف 

ایجاد کرده است.ناسا گفت که برای درک بهتر رفتار موتور، دستوراتی را 

به این دستگاه فرستاده است تا میزان نیروی تغذیه شده را تغییر  دهد. 

شگفت انگیز است که مهندسان مأموریت های مریخ نورد در طول سال ها 

چگونه  توانستند مشکات و مسائل گوناگون را برطرف سازند یا روی آنها 

کار کنند تا به تجهیزات یا بخش هایی از مریخ نورد امکان دهند که در 

برخی ظرفیت ها به کار خود ادامه دهند.
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اقتصاد

عرضه اقلام شب عید و ماه 
مبارک رمضان با کیفیت و 
ارزان در میادین میوه و 

تره بار

محمد علیمهری با اشاره به ایام پیش رو عید نوروز و ماه مبارک رمضان 

ماه عبودیت و بندگی اظهار کرد: با توجه به نزدیکی عید نوروز و اهمیت 

بهره مندی مردم از اجناس با کیفیت ایرانی، 9 نمایشگاه بهاره در شهرتهران 

و حداقل یک نمایشگاه در هر شهرستان استان از 15 تا 25 اسفندماه به 

مدت 10روز برپا می شود.وی با اشاره به برگزاری نمایشگاه های ضیافت 

ویژه ماه مبارک رمضان افزود: اقلام شب عید و ماه مبارک رمضان در 

تهران با متولی سازمان میادین میوه و تره بار شهرداری تهران در 400 

بازارچه برای دسترسی آسان ویژه عموم مردم برپا می شود البته این 

بازارچه ها در شهرستان ها با متولی گری تعاونی روستایی میوه با کیفیت و  

ارزان و اختلاف قیمت حداقل 40درصد در اختیار مردم می گذارد.

معاون استاندار تهران با تاکید بر تهیه بلامانع کالاهای کالابرگی تاکید و 

خاطرنشان کرد: در تامین کالای کالابرگ در استان تهران هیچ محدودیتی 

نداریم. تعداد فروشگاه های متصل به طرح کالابرگ 31 هزار و 696 

فروشگاه در استان است که از این تعداد 14هزار و 802در شهر تهران و 

16هزار در سطح شهرستان های استان تهران فعال است.

آدرس غلط واردکنندگان موبایل درباره کوروش 
کمپانی/ واردات هفته ای ۲ هزار آیفون صحت دارد؟

ماجرای کلاهبرداری کوروش کمپانی هر روز ابعاد جدید تری پیدا میکند، در همین رابطه و  به تازگی در خصوص منشا دسترسی این مجموعه به آیفون 

های وارداتی ابهاماتی ایجاد شده است.

هرچند مالک این مجموعه مدعی شده بود که با حذف واسطه ها و تامین مستقیم آیفون از کشور چین زمینه پیش فروش آیفون ارزان قیمت 20 

میلیون تومانی را فراهم کرده اما برخی مثل رئیس انجمن واردگنندگان موبایل اعلام کرده اند که این مجموعه واردات موبایل نداشته است.

ذکر این نکته ضروری است که هشدار انجمن ها و مجموعه های صنفی درخصوص فعالیتهای متقلبانه در جهت حمایت از اعضای رسمی خود یک 

رویکرد معمول است و بایستی در این مقوله نیز نسبت به اقدامات سود جویانه و خلاف قانون در فضای عمومی هشدار  داده میشد. بر این اساس 

عمکلرد مجموعه های صنفی و انجمن مربوطه در این خصوص نیز باید شفاف شود.

اما در ادامه آگهی تاسیس شرکت مرتبط با مالک کوروش کمپانی قابل مشاهده است که در آن به صادرات و واردات کلیه کالاها اشاره شده است. لازم 

به ذکر است مالک کوروش کمپانی صراحتا به واردات هفتگی 2 هزار دستگاه آیفون اشاره کرده و تاکید کرده که با پرداخت هزینه گارانتی) 3درصدی( 

کالای وارداتی به صورت قانونی و رجیستر شده به خریداران تحویل داده میشد.

بر این اساس مشخص نیست رئیس انجمن مذکور از کدام طریق متوجه شده که این شرکت وارداتی نداشته چراکه اطلاعات مربوط به شرکتهای 

واردکننده کالا در اختیار گمرک و وزارت صمت است اما اگر این ادعا صحیح باشد؛ ماجرای کوروش کمپانی وارد فضای تازه میشود که در آن پای 

واردکنندگان موبایل گیر است.

واردات آیفون از سال 1401 صرفا از طریق رویه واردات در مقابل صادرات خود انجام میشود، به عبارت دیگر هم اکنون انحصار واردات آیفون در 

اختیار گروهی از صادرکنندگان است. همین جا باید تاکید کرد که در شهریور ماه سال جاری سازمان توسعه تجارت اعلام کرده بود که با ورود افرادغیر 

متخصص در زمینه واردات موبایل بالای 600 دلار زمینه ورود آیفون رفرش و نامرغوب فراهم شده است. در همین رابطه به نظر میرسد ماجرای سپردن 

واردات آیفون های لوکسِ از رده خارج دردسرهای جدیدی برای این قشر از فعالان اقتصادی ایجاد کرده است.

آدرس غلط  واردکنندگان موبایل درباره کوروش کمپانی
در خصوص اینکه ادعا شده مالک کوروش کمپانی واردات موبایل نداشته یک نکته مهم وجود دارد که به صورت مستقیم واردکنندگان موبایل بالای 600 

دلار را به پرونده مذکور باز میکند.

در ماجرای رسیدگی به تخلفات واردکنندگان موبایل طی سال 1397، اعلام شد که واردکنندگان تا رسیدن کالای وارداتی به دست مصرف کننده نهایی 

مسئولیت داشتند. در حقیقت واردکننده به عنوان حلقه اول توزیع محصول در کشور وظیفه داشت تا به عنوان ارائه کننده کالا؛ خود به عنوان ناظر 

قیمت تا رسیدن به مصرف کننده نهایی عمل کند.

به همین دلیل هم بسیاری از آنها محکوم به گران فروشی شدند و دادگاه برای تخلفات قیمت گذاری و حوزه فروش موبایل، سال ها حبس تعزیری 

برای آنها لحاظ کرد. حال سوال این است که چرا نظارتی بر روی واردکنندگانی که محصول آنها امثال کوروش کمپانی است انجام نمی شود؟ آن هم 

واردکنندگانی که متخصص نیستند و صرفا براساس مجوز واردات اسباب زیان مردم را با تامین کالا برای عده ای فراری از خدمت فراهم می کنند.

 در رابطه با عمکلرد انجمن واردکنندگان موبایل؛ موضوع اقدامات این مجموعه در  خصوص هشدار نسبت به عملکرد کوروش کمپانی دارای اهمیت 

جدی است. اگر کوروش کمپانی واردات آیفون نداشته است؛ انجمن واردکنندگان موبایل، در خصوص نظارت و بررسی عمکلرد در رابطه با همکاری 

واردکنندگان اصلی با این مجموعه چه اقداماتی انجام داده است؟

در  طی دو سال اخیر همزمان با نظارت ناکافی و رونق گرفتن رویه های رانتی ناکارآمد، شرکتهایی بی نام ونشان مثل کوروش کمپانی وارد حوزه واردات 

و عرضه موبایلهای لاکچری مثل آیفون شده اند، در نهایت نیز در یک سال اخیر سودجویی در این حوزه وارد مرزهای جدیدی شد و سازوکارهای 

کلاه برداری پانزی از طریق پیش فروش آیفون راه افتاده است.

تحویل واحدهای مسکن 
مهر پردیس بدون امکانات 

ضروری

درحالی از تحویل بخشی از واحدهای مسکن مهر در 

پردیس ماه ها می گذرد اما به دلیل کم کاری پیمانکاران 

واحدهای مذکور قابل سکونت نیست. این پروژه ها 

فاقد آسانسور، پمپ، مخزن و ... هستند.

اواخر دیماه امسال مدیرعامل شرکت عمران پردیس به با اشاره به 

اولتیماتوم به 13 پیمانکار کم کار مسکن مهر این شهر گفته بود: 

پیمانکاران به جای ساخت پروژه ها با پول متقاضیان مسکن مهر خانه و 

خودرو خریدند.

خلیل محبت خواه با اشاره به برگزاری جلسه با پیمانکاران کم کار مسکن 

مهر شهر جدید پردیس،  اظهار کرد:  در گذشته برخی پیمانکاران پروژه 

مسکن مهر عادت کرده بودند پول را پیش پیش دریافت می کردند. 

اینها به جای آن که پول را به پروژه تزریق کنند با آن ماشین و خانه 

می خریدند.

وی با بیان این که  در زمان حاضر همه پیمانکاران -مسکن مهر- منفی 

هستند، افزود: تا دیروز 24 دیماه به پیمانکاران فرصت دادیم که گزارش 

مربوط به پروژه ها را بیاورند، هر کدام امروز به شرکت عمران نیایند از 

پروژه ها کنار گذاشته می شوند.

مدیرعامل شرکت عمران پردیس بیان کرد:  پروژه ها را به صورت اورژانسی 

با 15 درصد قیمت بالاتر به پیمانکاران جدید واگذار خواهیم کرد.

13 پیمانکار کم کار از سوی شرکت عمران اولتیماتوم گرفته اند.

کمی بیش از یکماه از این اولتیماتوم می گذرد و مشخص نیست کدامیک 

از این پیمانکاران به کار خود ادامه داده و کدامیک از پروژه ها کنار 

گذاشته شده اند. اما در این بین معضل دیگری گریبان مالکان مسکن مهر 

شهر پردیس را گرفته است.

طی ماه های اخیر پروژه های متعددی در این شهر و با حضور وزیر راه و 

شهرسازی افتتاح شد. بخشی از این واحدها با گذشت چند ماه از افتتاح 

و واگذاری به مالکان آنها، قابل سکونت نیستند.

به عنوان مثال پروژه ای که پیمانکار آن »تحکیم ساخت« است مواردی را 

که در تعهدش است، در قبال پروژه ها انجام نداده است. این پیمانکار که 

در فاز 8  در حال ساخت واحدهای مسکن مهر است، واحدها را بدون 

آسانسور، پمپ، مخزن، درب ورودی بلوک و درب های داخل واحد تحویل 

مردم می دهد.

 این مسئله باعث شده تا مالکان مسکن مهر طی ماه های اخیر چندین 

بار به شرکت عمران شهر جدید پردیس مراجعه کنند. روز گذشته نیز 

برخی از مالکان مقابل شرکت عمران چادر زده و خواستار ملاقات با 

مدیرعامل شده بودند.

یکی از این مالکان در این باره می گوید: حدود 6 ماه است که واحد 

مسکن مهر را تحویل گرفته ام اما تاکنون نتوانسته ام در ان ساکن شوم.

وی افزود: یکی از مشکلات ما مربوط به دستگاه های خدمات رسان از 

جمله وزارت نیرو است. با وجود این که واحد مسکن مهر تحویل شده، 

اما هنوز برق ندارد.

وی ادامه داد: از سوی دیگر پیمانکار واحدها را بدون درب، پمپ، مخزن 

و آسانسور  تحویل مردم می دهد. وقتی از آنها می پرسیم چرا واحد را 

ناقص تحویل می دهید می گویند از شرکت عمران طلب داریم. این در 

حالی است که شرکت عمران نیز می گوید هیچ بدهی به پیمانکاران ندارد. 

در این بین گرفتار شده ایم و در این سرما چاره ای جز آمدن جلو شرکت 

عمران پردیس و اعتراض در این سرما نداریم.

یکی دیگر از مالکان گفت: حدود 2 ماه است که واحدم را تحویل 

گرفته ام و همان مشکل سایر پروژه های واگذار شده را دارد.

وی افزود: خانه ام قابلیت سکونت ندارد، در حالی که با وضعیت بد 

اقتصادی در حال پرداخت اقساط وام هستم.

وی اضافه کرد: از وزیر راه و شهرسازی می خواهیم به موضوع تحویل 

واحدهای مسکن مهر پردیس وارد شود،  چرا پیمانکاران به تعهدات خود 

پایبند نیستند. چرا هیچ برخوردی با آنها انجام نمی شود.

لازم به ذکر است خبرنگاران برای پیگیری این اتفاق با شرکت پیمانکار نیز 

تماس گرفت که بی نتیجه ماند.

هدف بانک مرکزی تقویت حکمرانی ریال است/ با وجود 
تحریم ها اقتصاد کشور باز است

محمدرضا فرزین رییس کل بانک مرکزی در اختتامیه دهمین همایش سالانه اقتصاد مقاومتی، در خصوص حکرمانی ارزی اظهارداشت: وقتی درباره ارز 

صحبت می کنیم، ارز و ریال دو روی یک سکه هستند. وقتی درباره حکمرانی ارزی صحبت میکنیم باید درباره حکمرانی ریال هم صحبت کنیم. طبیعی 

است که حکمرانی ارزی را اگر دنبال میکنیم بخاطر اهمیت حکمرانی ریال است.وی با بیان اینکه هدف بانک مرکزی تقویت حکمرانی ریال است، 

گفت: باوجود تحریم ها اقتصاد باز در کشور داریم.  سهم صادرات و واردات عدد بزرگی است؛ اقتصاد ما اقتصاد باز است و به همین دلیل نسبت به 

ارز حساس می شویم.فرزین با بیان اینکه قبل از تحریم ها روال مراودات و مبادلات مالی مشخص بود ولی تحریم ها باعث شد نقشه تجاری تغییر 

کند، تصریح کرد: با تحریم، تجارت ما با غرب به شرق رفت ولی مراودات مالی به شرق نرفت؛ هنوز بیشتر شعب بانکی ما در غرب هستند؛ در انگلستان 

سه بانک داریم درحالی که تجارتی نداریم ولی در چین با این حجم از تجارت، بانکی نداریم. در این زمینه دچار مشکل هستیم.

رییس کل بانک مرکزی با اشاره به اینکه نقل و انتقال ارزی هم با تحریم ها تغییراتی داشت که پر هزینه و سختتر شده است، افزود: برای اینکه 

حکمرانی ارزی کل را تقویت کنیم باید ابزارهای لازم برای نقل و انتقالات ارزی کشور را تقویت کنیم.

او ضمن اشاره به اینکه باید سازوکار جدیدی را برای مراودات تجاری بعد تحریم ها تعیین می کردیم، گفت: حجم تجارت ما نزدیک به 200 میلیارد بوده 

است. ولی هنوز نتوانستیم به اندازه ای که در غرب حضور تخصصی داشتیم در شرق هم باشیم.

فرزین گفت: از ابتدایی که ما به بانک مرکزی آمدیم این سیاست را در دستور کار قرار دادیم؛ نظام رسمی مالی در منطقه نداریم و انتقال این نظام 

دشوار است. بخش زیادی از نیروها و شعبمان در کشورهایی هستند که هیچ مراوده ای نداریم، کم کم باید حضورمان را کم کنیم در این کشورها.

رییس کل بانک مرکزی با اشاره به افزایش سهم کشورهای شرقی در تجارت ادامه داد: باید بتوانیم در این حوزه حضور بسیار قوی تری داشته باشیم؛ 

نهادسازی کنیم و از آن هم استفاده کنیم. در بریکس پیشنهادهایی برای روسیه داریم.

به گفته فرزین؛ باید تحولات اقتصادی را در بریکس دنبال کنیم، حکمرانی ارزی بدون تعامل با دنیا امکان پذیر نیست و باید با شرق و شریک های 

تجاری روابط مالی را توسعه دهیم.در تمام دنیا، بخش عمده ای از تجارت با کشورهای همسایه است، ما هم باید با کشورهای همسایه روابط تجاری و 

مالی را تقویت کنیم و این یکی از پیش نیازهای حکمرانی ارزی در کشور است.

وی در ادامه تاکید کرد: در کشور ما دائما کانالهایی نرخ سازی میکنند و هرچه زمان میگذرد تعداد این کانالها افزایش می یابد و بعضا مرجعیت هم 

دارند ولی امیدواریم مرجعیت ارزها را به مرکز مبادله ارزی منتقل کنیم. هنوز با این فاصله داریم ولی خسته نمی شویم و حتما دنبال میکنیم.

فرزین با اشاره به اینکه در کشور فضایی درست شده که هرچقدر بیشتر انتقاد کنی جذاب تر نشان میدهد، گفت: باید بتوانیم نقاط مثبت کشور را 

هم ببینیم، باید بتوانیم از دانش و توان تمام متخصص ها استفاده کنیم. در حوزه ارز چون دائما درحال تهدید بودیم الان متخصصان خوبی در این حوزه 

داریم که تسلط بالایی دارند.

معضل کلاهبرداری با 
گارانتی های غیررسمی/ 

کدام شرکت گارنتی 
آیفون های کوروش کمپانی 

را برعهده داشت؟

یکی از مسائل عمده ای که در خصوص واردات تلفن های همراه به ویژه 

آیفون وجود دارد موضوع خدمات پس از فروش است. اخیرا و بعد از 

ماجرای کلاهبرداری کوروش کمپانی توجهات زیادی به این حوزه جلب 

شد اما مشکلات این حوزه مدت ها است که کاربران را دچار چالش کرده 

است.مشکل از رویه رانتی واردات در برابر صادرات خود و واردکنندگانی 

که بعضا بدون هیچ تخصصی وارد حوزه واردات تلفن ها همراه شروع 

می شود و با عدم وجود نمایندگی رسمی در ایران برای ارائه خدمات پس 

از فروش و گارانتی ادامه پیدا می کند.

الزام گارانتی برای شرکت ها واردکننده بالای 500 هزار دلار/ 

شرکت گارانتی کوروش کمپانی که بود؟
در حقیقت باید گفت که یکی از ریشه های اصلی نا به سامانی در بازار 

موبایل کشور در چالش خدمات پس از فروش رسمی است. هم اکنون 

و از سال 1397 به این سو خدمات پس از فروش بدون ارتباط با شرکت 

تولیدکننده انجام می شود و هر واردکننده 500 هزار دلاری از طریق 

قرارداد ثابث با یک شرکت گارانتی مننده میتواند به واردات اقدام کند.

در تازه ترین تحولات مرتبط با این موضوع مشخص شده است که پای 

گارانتی های غیررسمی به ماجرا باز شده است. بر این اساس مالک 

کوروش کمپانی صراحتا به واردات هفتگی 2 هزار دستگاه ایفون اشاره 

کرده و تاکید کرده که با پرداخت هزینه گارانتی) 3درصدی( کالای 

وارداتی به صورت قانونی و رجیستر شده به خریداران تحویل داده 

می شد.

معضل سودجویی و کلاهبرداری براساس گارانتی های غیررسمی
سوالی که مطرح است این است که کدام شرکت گارانتی آیفون های 

شرکت کوروش کمپانی را برعهده داشته است؟ جزئیات قرارداد چه 

بوده؟ تعهدات شرکت گارانتی چه بوده است؟ آیا بررسی در خصوص این 

قرارداد و قراردادهای مشابه دیگر که منجر به سودجویی و کلاهبرداری 

شده، انجام شده است؟ با توجه به این ابهامات اشکال اصلی سیستم و 

سازوکار خدمات پس از فروش در موبایل است.
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اجتماعی و ورزشی

روایتی از پذیرش بیش از ۲۴۰۰۰ بیمار کرونایی در 
بیمارستان بقیةالله)عج(/ ماجرای جهادگرانی که 

نگذاشتند »بیماران کرونایی« تنها بمانند

ماه های پایانی سال 1398 برای نخستین بار در شهر ووهان چین، پس از این که مردم بدون علت مشخصی به بیماری سینه پهلو مبتلا شدند؛ جهان با 

ویروس جدیدی روبرو شد که سازمان جهانی بهداشت بعدها آن را کووید19 نامید. ویروسی به شدت واگیر و مرگبار که در ابتدا امید می رفت با گرم 

شدن هوا، ابتلای جمعی و قرنطینه به طور کامل از بین برود اما چهارسال متوالی ادامه یافت و موجی از مرگ و میر در جهان رقم زد و هنوز هم به 

طور کامل از جهان رخت برنبسته است.

در دوران شیوع کرونا، اگرچه کشورهای بسیار پیشرفته و پردرآمد نیز مصون نماندند و تفاوتی بین مناطق مختلف جهان از نظر ابتلا به ویروس وجود 

نداشت اما ایران یک تفاوت اصلی با سایر کشورها داشت؛ آن هم این که در عرصه خارجی با تحریم های ظالمانه می جنگید و در عرصه داخلی با 

ویروس؛ شرایطی که وزیر وقت بهداشت، آن را »شنا با دست های بسته در اقیانوس بلا« می نامید.

اما در این شرایط سخت، کادر درمان کشور با ایثار و فداکاری، نگذاشتند حتی یک بیمار هم – مانند آنچه در کشورهای اروپایی و پیشرفته شاهد 

بودیم- پشت درب های بیمارستان معطل بماند. در این میان یکی از اولین و موفق ترین بیمارستان های کشور در پذیرش بیماران، بیمارستان بقیةالله )عج( 

بود.در همین راستا، به مناسبت سالگرد ورود ویروس منحوس کرونا به کشور در 30 بهمن ماه 1398، با آقای دکتر حسین صمدی نیا؛ رئیس بیمارستان 

تخصصی و فوق تخصصی بقیةالله الاعظم)عج( گفت وگو کردیم که مشروح آن را در ادامه می خوانید:

پذیرش نخستین بیمار از شهر قم

سوال: اولین بیمار را چه زمانی و در چه شرایطی در بیمارستان پذیرش کردید؟
28 بهمن ماه سال 98 پذیرش نخستین بیمار در بیمارستان بقیةالله)عج( آغاز شد؛ نخستین بیمار از شهر مقدس قم پذیرش شد که با علائم شبیه به کرونا 

بستری شد و سپس براساس بررسی انستیتو پاستور ایران و مرکز تحقیقات ویروس شناسی دانشگاه، در 30 بهمن اعلام شد که جواب آزمایش کرونای او 

مثبت است؛  ورود کرونا به کشور اعلام شد و چندی بعد نیز موج مراجعه مردم به بیمارستان برای دریافت خدمات مرتبط با کرونا آغاز شد.

* استفاده از پارچه مخصوص لباس های شنا و کوهنوردی برای ساخت لباس کادر درمان

سوال: در آن زمان کادر درمان نگرانی هایی نسبت به ابتلا به این ویروس داشتند؛ شرایط آن روز را چگونه مدیریت کردید؟
مهمترین چالش بیماری های واگیر این است که کادر ارائه کننده خدمات خودشان از ابتلا به بیماری مصون بمانند تا بتوانند بیماران را مداوا کنند. یکی 

از مشکلات این بود که در ابتدا هیچکس در جهان نمی دانست که چگونه باید از ابتلا به این ویروس در امان باشد و حتی اگر خاطرتان باشد؛ برخی از 

کشورها از جمله کشور ما اقدام به ضدعفونی کردن معابر نیز می کردند تا خطر ابتلا به ویروس را کاهش دهند؛ اما یکی از راهکارهای مهم که به نظر 

در کنترل ابتلا به ویروس مؤثر می رسید؛ استفاده از ماسک و لباس های محافظ کننده بود؛ در آن زمان جهان با کمبود شدید ماسک و وسایل حفاظت 

فردی و لباس های یک بار مصرف، کاور کفش و عینک های مخصوص، مواجه شده بود و نیاز کشور ما نیز در این حوزه، بسیار افزایش یافته بود و 

هیچکس فکر نمی کرد که کشورش تا این حد گرفتار این بحران شود. شرایط به حدی بغرنج شده بود که برخی کشورها محموله های ماسک و دستکش 

و ... سفارش شده توسط سایر کشورها را ضبط می کردند و از یکدیگر می دزدیدند اما در چنین شرایطی، کشور ما به توانمندی های داخلی اتکا کرد. در 

همان ماه های ابتدایی، تعدادی از جوانان یک شرکت دانش بنیان در بیمارستان بقیة الله)عج( مستقر شدند و توانستند تعدادی ماسک و لباس یک بار 

مصرف تولید کنند. در آن زمان به دلیل کمبود پارچه های مخصوص این لباس ها، سعی کردند با پارچه هایی که مخصوص ورزشکاران شنا و کوهنوردی 

بود، اقدام به تولید این لباس ها کنند. برخی از لباس ها را نیز قابل شست وشو طراحی کردند تا تعداد بیشتری از کادر درمان بتوانند از آنها استفاده کنند 

و از ابتلا به ویروس در امان باشند. همان زمان ماسک هایی که در دانشگاه تولید شده بود را به سازمان انرژی اتمی فرستادیم تا با تاباندن لیزر مشخص 

شود که ذرات با چه ابعادی می توانند از لایه های ماسک عبور کنند و آیا ماسک از استانداردهای لازم برخوردار است یا خیر و در نهایت هم مورد 

تأیید قرار گرفت و به مصرف کادر درمان رسید.به تدریج نیاز کادر درمان بیمارستان به ماسک و این تجهیزات حفاظت فردی تأمین شد و موارد مازاد را 

به سایر مراکز درمانی ارسال می کردیم. این موضوع باعث شد که کارکنان بیمارستان ما بتوانند در آرامش بیشتری خدمات خود را ارائه کنند.

سوال: گاهاً در اذهان عمومی این ابهام مطرح می شود که ویروس کرونا در کشور ما دیر تشخیص داده شده است؛ باتوجه به 

این که شما یکی از نخستین بیمارستان های پذیرنده بیماران کرونایی بودید این موضوع را تأیید می کنید؟
به نظر بنده در ابتدا که این ویروس در چین شناسایی شد؛ سازمان جهانی بهداشت اعلام کرد که ویروسی با همه گیری شدید در برخی دیگر از 

کشورهای جهان نیز شناخته شده است و طبیعتاً حوزه سلامت ما باید زیرساخت های مربوطه از لحاظ لوازم پیشگیری از بیماری و موارد کمک کننده به 

تشخیص و درمان بیماری را بیش از پیش فراهم می کرد. البته باید توجه داشت که در آن زمان ما در دل بحران بودیم و حالا که از بحران خارج شده ایم 

و آن دوران را تجربه کرده ایم می توانیم منطقی تر در این باره صحبت کنیم که می توانستیم زیرساخت های تشخیص بیماری را بیشتر فراهم کنیم یا نه.

گروه های جهادی کرونا؛ از خلبانی که آبمیوه میگرفت تا طلابی که فوتی های کرونا را غسل می دادند

سوال: در ابتدای شیوع بیماری ترس و واهمه زیادی نسبت به این ویروس بین مردم ایجاد شده بود؛ بیمارستان بقیةالله)عج( 

برای کاهش اضطراب به بیماران چه اقداماتی انجام می داد؟
از زمانی که مقام معظم رهبری تأکید کردند که مردم با هر توانی که دارند به کنترل کرونا کمک کنند گروه های جهادی بیشتری به عرصه مقابله با این 

ویروس ورود کردند. در آن زمان چند گروه جهادی به ما مراجعه و اعلام آمادگی کردند که در هر زمینه ای که بتوانند حاضر به کمک به مردم هستند؛ 

در همین راستا گروه هایی در ورودی بیمارستان ها مستقر شدند و تب و میزان اکسیژن خون بیماران را در ورودی بیمارستان اندازه گیری می کردند و 

در صورت بالا بودن دمای بدن فرد، او را راهنمایی می کردند. برخی از گروه ها نیز در شرایطی که ورود همراه به بخش ها ممنوع بود داوطلبانه وارد 

بخش ها شدند و به بیماران غذا و داروهایشان را می دادند و با آنها صحبت می کردند و سعی داشتند وضعیت روحی آنها را بهبود ببخشند.

یکی از این گروه های جهادی نیز به ما مراجعه کردند و گفتند ما متوجه شده ایم که مصرف آبمیوه  برای بیماران مفید است برای همین از ما خواستند 

محلی را در بیمارستان در اختیارشان قرار دهیم که بتوانند در شرایط کاملاً بهداشتی و در ظروف یک بار مصرف، آب پرتقال برای کارکنان و بیماران تهیه 

کنند. ما یکی از اتاق های طبقه یازدهم بیمارستان را در اختیار آنها قرار دادیم که پروتکل های بهداشتی در آن به خوبی رعایت می شد و توانستند 

برای بیماران آبمیوه تهیه کنند؛ بعدها متوجه شدیم این گروه جهادی مربوط به چند تن از افراد شاخص رزمنده در دوران دفاع مقدس بود؛ در بین یکی 

از این افرادی که روزانه برای تهیه آبمیوه به بیمارستان می آمد؛ یکی از خلبان های شاخص دوران دفاع مقدس نیز حضور داشت و تا مدتی به صورت 

ناشناس کار می کرد و بعدها توسط سایر افراد مطلع شدیم که ایشان جزو این گروه جهادی بوده است.

در زمان شیوع بیماری،  همچنین بسیاری از این موضوع واهمه داشتند که بیماران فوت شده را جابجا یا برای آنها مراسم برگزار کنند. یک گروه جهادی 

متشکل از طلاب و مدرسان حوزه های علمیه نیز به کمک ما آمدند و برای جابجایی متوفی ها و شست و شوی آنها به کمک مردم آمدند تا مردم بتوانند 

لحظه سخت از دست دادن عزیزانشان را نیز به طرز شایسته ای سپری کنند.در تمام این دوران، فرمانده محترم سپاه پاسداران نیز در جهت ارائه این 

خدمات به بیماران، حمایت های مادی و معنوی زیادی به بیمارستان ارائه کردند.

اگر مجموع تخت های بستری یک روزه و چندروزه را حساب کنیم حدود هزار تخت بستری فعال در بیمارستان داریم که در مقاطعی، حدود 500 تخت 

در اختیار بیماران کرونایی قرار می گرفت؛ بیش از 24 هزار بیمار در ایام کرونا در بیمارستان بستری شدند و خدمات درمانی دریافت کردند و با زحمات 

همکارانمان، بیش از 90 درصد این بیماران بهبود یافتند و ترخیص شدند و البته در این میان، هفت نفر از کادر بیمارستان بقیةالله)عج( نیز به فیض 

شهادت نائل آمدند.

ایران ۳۱ فن بازار 
منطقه ای دارد/ ۴۰ اقتصاد 

دانش بنیان آمریکا در 
تجارت فناوری است نه در 

شرکت ها

شبکه فن بازار ملی ایران با عنایت به اهمیت توسعه بازار شرکت های 

دانش بنیان و همرسانی عرضه و تقاضا در اکوسیستم نوآوری و فناوری 

کشور با حمایت و مشارکت معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 

ریاست جمهوری رویدادی را تحت عنوان نخستین همایش تجارت فناوری 

برگزار کرد.

دکتر مهدی الیاسی؛ معاون سیاست گذاری و ارزیابی معاونت علمی و 

دبیر علمی نخستین همایش تجارت فناوری در ابتدای این همایش اظهار 

کرد: در دنیا بازیگران اقتصاد دانش بنیان شرکت های دانش بنیان نیستند 

اگرچه در پیشانی اقتصاد دانش بنیان شرکت ها نقش کلیدی دارند.

الیاسی با بیان اینکه سه دسته شرکت ها در موضوع اقتصاد دانش بنیان 

وجود دارند: نخست، شرکت های دانش بنیان که چرخه تولد و بزرگتر شدن 

خود را طی می کنند. دوم بنگاه های نوآور و پیشران های نوآور هستند و 

سوم نیز بنگاه های اقتصادی مرسوم هستند.

وی تأکید کرد: در لایه اول و دوم بخش تحقیق و توسعه نقش مهمی 

دارند و در لایه دوم و سوم و در شرکت های نوآور و بنگاه ها، تجارت 

فناوری نقش اصلی را دارد. 

الیاسی خاطرنشان کرد: 11 درصد اقتصاد آمریکا امروز در شرکت های 

»های تک » است و با در نظر گرفتن سهم 50 درصدی دانش بنیان ها، 40 

درصد اقتصاد دانش بنیان آنها در تجارت فناوری است و نه در شرکت ها.

وی تاکید کرد: امروز ما بیش از 10 هزار شرکت دانش بنیان داریم و اگر 

موضوع تجارت فناوری را به اقتصاد اضافه نکنیم مشکلات زیادی ایجاد 

خواهد شد.  امروز 20 درصد بنگاه های دانش بنیان امکان اسکیل آپ از 

نظر فروش دارند و 80 درصد بنگاه های دانش بنیان اگر معافیت 100 

درصد شوند 100 میلیارد تومان معافیت مالیاتی ایجاد خواهد شد.

وی گفت: تعداد کمی از بنگاه های نوپا اسکیل می گیرند و درصد بزرگی 

از آنها وارد بازار تجارت فناوری می شوند و در واقع اکوسیستم تجارت 

فناوری بزرگتر از شرکت هاست.

الیاسی با اشاره به مفاهیم مرتبط با تجارت فناوری گفت: ارزش گذاری 

فناوری، فروش فناوری، خرید فناوری، فن بازار، لیزینگ فناوری، قرارداد 

فناوری، تبادل فناوری، فروش دارایی های فکری، واسطه کارگزار فناوری از 

مفاهیم مرتبط با تجارت فناوری است.

دبیر علمی نخستین همایش تجارت فناوری با اشاره به سیر تاریخی 

تجارت فناوری در ایران گفت: در سال 1381 ایده تأسیس فن بازار در 

پارک فناوری پردیس شکل گرفت. در سال 1382 فن بازار دفاعی در 

مدرسه آموزشی صنایع دفاعی تأسیس شد. در سال 1386 نخستین فن 

بازار مجازی تأسیس شد.وی ادامه داد: تا سال 1402 بیش از 31 فن بازار 

منطقه ای ایجاد شدند که 20 فن بازار منطقه ای و 11 فن بازار پارکی 

هستند.الیاسی با اشاره به کارکرد میانجی های تجارت فناوری گفت: در 

این میانجی ها دو طرف تقاضای فناوری و عرضه فناوری وجود دارد که 

طرف تقاضای فناوری شامل بنگاه ها، دستگاه های دولتی، سرمایه گذاران و 

نهادهای عمومی و بازارهای خارجی هستند.

وی ادامه داد: طرف عرضه فناوری شامل شرکت های نوآور، مخترعین، 

دانش بنیان ها و دانشگاه ها و موسسات تحقیقاتی هستند.

افزایش ۴۰ درصدی بهای 
خدمات پارکینگ های 

شهرداری تهران نسبت به 
سال ۱۴۰۲

اعضای شورای شهر تهران بهای خدمات ورودیه و نرخ 

پارکینگ های عمومی شهرداری تهران در سال ۱۴۰۳ را به 

تصویب رساندند.

در جریان دویست و شانزدهمین جلسه شورای شهر تهران بررسی لایحه 

درخصوص تعیین بهای خدمات ورودیه و حق توقف وسایل نقلیه در 

پارکینگ های عمومی شهرداری تهران در سال 1403 در دستور کار اعضای 

شورای شهر تهران قرار گرفت.

سید جعفر تشکری هاشمی؛ رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای 

شهر تهران اظهار کرد : در مصوبه نرخ پارکینگ های شهرداری تهران برای 

سال آینده مشخص شد شهرداری تهران موظف است طرح پیشنهادی خود 

برای رتبه بندی پارکینگ های خود را در کمیسیون به تصویب برساند که 

این اقدام در سال گذشته انجام و رتبه بندی پارکینگ ها به سرانجام رسید.

وی افزود: شاید از نگاه بهره بردار تمایزی میان پارکینگ های درجه یک و 

دو وجود نداشته باشد اما برخی از پارکینگ ها دارای امکانات ویژه ای 

از جمله سیستم های ورود و خروج و امکانات نظارتی هستند و در زمره 

پارکینگ های درجه یک قرار دارند و پارکینگ هایی که فاقد امکانات اشاره 

شده باشند به شرط مسقف بودند در رتبه دو قرار دارند و پارکینگ هایی 

که مسقف نیستند به عنوان پارکینگ های درجه 3 لحاظ شده است.

رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای شهر تهران با اشاره به 

اینکه 40 درصد افزایش نرخ بهای ورودی و حق توقف وسایل نقلیه در 

پارکینگ های عمومی شهرداری تهران برای سال 1403 نسبت به سال 

1402 در نظر گرفته شده است افزود: نرخ ورودی خودروهای سواری 

9500 تومان در پارکینگ های درجه یک 7500 تومان در پارکینگ های 

درجه 2 و مبلغ 5600 تومان در پارکینگ های درجه 3 پیش بینی شده 

است.

عضو شورای شهر تهران اضافه کرد: همچنین نرخ توقف سواری و وانت 

در پارکینگ های درجه یک برای یک شبانه روز کامل مبلغ 82 هزار تومان 

در پارکینگ های درجه 2 مبلغ 65 هزار تومان و در پارکینگ های درجه 3 

مبلغ 49 هزار تومان در نظر گرفته شده است.

وی افزود: بهای خدمات ورودی و حق توقف وسایل نقلیه در 

پارکینگ های برج میلاد تهران معادل نرخ پارکینگ های رده یکم است. 

علاوه بر اینکه بهای خدمات ورودی به حق توقف وسایل نقلیه در 

پارکینگ های مکانیزه با اعمال 1.5 درصد نرخ پارکینگ های رده اول است.

تشکری هاشمی همچنین درباره بهای خدمات ورودی و حق توقف 

موتورسیکلت ها در پارکینگ ها تصریح کرد: بهای خدمات نرخ ورودی 

به شرط توقف موتورسیکلت ها در پارکینگ ها و جایگاه مختص 

موتورسیکلت ها در شهر تهران سه هزار تومان و به ازای هر ساعت پس 

از ساعت اول یک هزار تومان و برای یک شبانه روز 10 هزار تومان در 

نظر گرفته شده است.

رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای شهر تهران تصریح کرد نرخ 

بهای خدمات ورودی و حق توقف نقلیه در پارکینگ های مسافربری 

برای خودروهای حامل مواد غذایی و بار در پایانه های مسافربری مطابق 

نرخ پارکینگ های رده دوم است و برای خودروهای مسافربری مبلغ 6 

هزار تومان و برای ون و مینی بوس مسافربری مبلغ 7600 تومان و برای 

اتوبوس مسافربری مبلغ 11 هزار تومان برای سال 1403 در نظر گرفته 

شده است.

اعضای شورای شهر تهران در ادامه جلسه امروز و پس از بررسی 

پیشنهادات شهرداری تهران درباره تعیین بهای خدمات ورودیه و حق 

توقف وسایل نقلیه در پارکینگ های عمومی شهرداری تهران در سال 

1403 با اکثریت آرا و با اشاره به تغییرات صورت گرفته در لایحه رای 

خود را اعلام کردند.

همچنین در پایان جلسه، بررسی لایحه درباره تعیین بهای خدمات 

صدور و تمدید پروانه های بهره برداری، فعالیت ناوگان و اشتغال رانندگان 

شرکت های حمل و نقل بار و کالای شهر تهران در سال 1403 در دستور 

کار اعضای شورای شهر تهران قرار گرفت که پس از توضیحات سید 

جعفر تشکری هاشمی؛ رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای 

شهر تهران، علوی، چمران و پیرهادی، این لایحه با اکثریت آرا به تصویب 

رسید.

۸۶ درصد شرکت های 
دانش بنیان کشورمان 

هیچگونه فعالیت خارجی 
ندارند!

با حمایت مرکز تعاملات بین المللی علم و فناوری معاونت علمی، دومین 

گردهمایی باشگاه شرکت های صادراتی دانش بنیان با حضور معاون علمی، 

فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهور، رئیس مرکز تعاملات بین المللی 

و مدیران 300 شرکت برتر صادراتی دانش بنیان برگزار شد.

امیرحسین میرآبادی؛ رئیس مرکز تعاملات بین المللی علم و فناوری طی 

سخنانی در این نشست با اشاره به اینکه در دنیای پویای تجارت و 

صادرات، باشگاه شرکت های صادراتی دانش بنیان به عنوان یک مرکز 

نوآوری و همکاری، زمینه رشد و پیشرفت را برای شرکت های صادراتی 

فراهم می کند، اظهار کرد: باشگاه، جایی است که کارآفرینان و متخصصان 

در حوزه صادرات و تجارت بین الملل گام بلندی را برمی دارند.

وی افزود: در دهه گذشته  ایده باشگاه سرآمدان صادراتی دانش بنیان با 

هدف ارتقای برند ملی ایران در محصولات با فناوری پیشرفته در سطح 

جهانی شکل گرفت و این باشگاه در سال 1397 به عنوان بستری برای 

ارزیابی و توانمندسازی شرکت های دانش بنیان در حوزه صادرات تأسیس 

شد.
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ایران

گام ارزشمند دانش بنیان ها در خودکفایی صنعت 
هوایی/ تولید ملخ پرنده های سبک در زنجان

در جریان سفر یک روزه روح الله دهقانی فیروزآبادی معاون علمی رئیس جمهور به زنجان، چند شرکت دانش بنیان افتتاح شد.

یکی از این شرکت ها تولید »ملخ پرنده های سبک« برای نخستین بار در کشور را رقم زده بود که این وسیله یکی از نیازهای کشور را رفع و از وابستگی 

به واردات، کشور را بی نیاز می کند.

با توجه به استفاده روز افزون از پرنده ها و وسائط نقلیه هوایی سبک و فوق سبک در صنعت هوانوردی، نیاز به تعمیر و بازسازی در کوتاه مدت از 

یک سو و حساسیت و چالش های مختلف و فرسایش زیاد روبه رو هستند و به تعویض بسیاری از قطعات به ویژه ملخ یا پیش رانه پرنده نیاز دارند.

با باتوجه به تحریم ها و عدم دسترسی راحت به این قطعات مصرفی مورد متخصصان »شرکت دانش بنیان مبنا«، در جهت تولید دو مدل از پرمصرف ترین 

انواع پلید به روش کامپوزیتی قدم برداشتند.

دو مدل پرمصرف این قطعه که بر روی انواع کایت های موتور دار، جایروکوپترها و هواپیماهای فوق سبک ملخی از کشور فرانسه با عنوان داک و 

ایرکریشن را به روش مهندسی معکوس تولید کرده اند. محصول تولیدی از لحاظ قیمت و کیفیت و کارکرد با نمونه های وارداتی قابل رقابت بوده و 

حتی امکان صادرات آن نیز وجود دارد. ضمناً با توجه به روش تولید و نوع قطعه قابلیت استفاده در توربین های بادی جهت تولید برق بادی هم از 

کاربردهای دیگر این محصول خواهد بود.

فرزاد باقری مدیر اجرایی گروه تجاری سازی و شرکت دانش بنیان مبنا در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در توضیح تکمیلی اظهار داشت: واحد فناور 

تجاری سازی مبنا مستقر در پارک علم و فناوری استان زنجان در پی اعلام نیاز فعالان در صنعت هوانوردی اکسپریمنتال جهت استفاده بر روی 

پرنده های فوق سبک نظیر کایت موتوردار و جایروکوپتر و هواپیماهای  اولترالایت از سال 1397 با تحقیق و بررسی نمونه های موجود وارداتی  مورد 

استفاده آغاز شد و پس از یک سال آزمون و نمونه سازی و قالب سازی ها منجر به  تولید نمونه هایی با استقامت و کارایی مطلوب در عین سبکی قطعات 

شد.

وی افزود: علی رغم عدم وجود امکانات و تجهیزات آزمایشگاهی و تست های استاندارد، با استفاده از امکانات در اختیار پس از عملیات تست و بالانس 

قطعات بر روی یک دستگاه کایت موتوردار  ایرکریشن تست عملیاتی آن انجام و نتیجه  قابل قبول کسب شد.

مدیر اجرایی گروه تجاری سازی و شرکت دانش بنیان مبنا تشریح کرد: با توجه به عمر کوتاه قابلیت استفاده  بلید)ملخ ها( روی پرنده هایی نظیر کایت و 

فرسایش آن قطعات، دارنده پرنده ملزم به تعویض آن ها پس از انتهای ساعت پروازی اعلام شده از سوی سازندگان  بلیدها هستند.

وی اضافه کرد: لذا با عنایت به مصرفی بودن این قطعه و تعدد وسائط پروازی فوق سبک در  دهه  های  اخیر و همچنین کاربرد  آن در ساخت انواع 

توربین های بادی برای تولید برق قیمت و کیفیت مناسب و مقرون به صرفه، تولید این محصول در داخل کشور به دست متخصصان داخلی را فراهم 

ساختیم.

باقری در پایان گفت: امید است با حمایت سازمان های مربوطه و در اختیار قرار دادن تجهیزات کامل تر و دقیق تر در راستای تولیداتی قابل عرضه در 

بازار مصرف داخلی و  حتی صادرات  آن نه تنها نیاز مصرف کشور را برطرف سازیم بلکه با ارائه آن در بازارهای جهانی موجبات برافراشته شدن پرچم 

میهن عزیزمان را فراهم آورده و  در پس آن از خروج ارز جلوگیری و ارزآوری قابل توجهی نیز داشته باشیم.

کاهش ۱۱ درصدی نرخ فوتی های ناشی از حوادث شغلی 
در کشور

علی حسین رعیتی فرد صبح امروز در حاشیه بازدید از واحدهای تولیدی مستقر در محدوده منطقه آزاد تجاری صنعتی چابهار، اظهار داشت: اقدامات 

موثری در خصوص کاهش حوادث ناشی از کار، گسترش آموزش و رعایت نکات ایمنی در دولت سیزدهم صورت گرفته و منجر به کاهش آمار تلفات و 

حوادث کار شده است.

وی افزود: در زمان شروع به کار این دولت، آمار فوتی های ناشی از کار 800 نفر بود که با تلاش انجمن های صنفی ایمنی، کارگاه های حفاظتی و 

بازرسان کار، این آمار در پایان سال گذشته به 711 نفر رسید که کاهش 11 درصدی را نشان می دهد.

معاون روابط کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ادامه داد: با توجه به استقرار صنایع مختلف در سواحل مکران، راه اندازی مرکز تحقیقات و 

تعلیمات حفاظت فنی و بهداشت کار در این منطقه ضروری و همکاری و پشتیبانی بیشتر در این خصوص مورد تاکید است.

رعیتی فرد داشتن محیط کار سالم و ایمن را یکی از حقوق بنیادی نیروی کار عنوان و ابراز امیدواری کرد: با اجرای مقاوله نامه ایمنی و بهداشت شغلی، 

فضای سالمی برای محیط و نیروی کار فراهم شده و با کمک شرکای اجتماعی و دستگاه های مربوط در مسیر کاهش بیماری های شغلی گام برداریم.

آیت الله حسینی بوشهری: 
۲۲ بهمن نشان داد ملت 
بعد از ۴۵ سال با نظام 

پیوستگی دارد

آیت الله سیدهاشم حسینی بوشهری شامگاه یکشنبه در جمع مردم 

شهرستان جم جایگاه نظام اسلامی را مورد اشاره قرار داد و  اظهار داشت: 

انقلاب اسلامی ما با سایر انقلاب هایی که در تاریخ رخ داده است به 

استثنا بعثت رسول خدا )ص( و نهضت عاشورا تفاوت های زیادی دارد.

وی با بیان اینکه سایر انقلاب های جهان چون انقلاب کبیر فرانسه 

نتوانستند به بار بنشینند و بعد از مدتی از تاب و تب افتادند، گفت: 

اگر مردم در کنار امام راحل)ره( قرار نمی گرفتند و در صحنه حضور پیدا 

نمی کرد و فریاد اسلام خواهی بلند نمی شد؛ امام پیروزمندانه از پاریس به 

کشور بر نمی گشت.

رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با اشاره به اینکه جمهوری اسلامی 

عزت و استقلال را به ارمغان آورد، تصریح کرد: امروز دشمن به دنبال 

این است برای جوان ما که دوران طاغوت را ندیده است چهره آن را زیبا 

جلوه دهد.

نماینده مردم بوشهر در مجلس خبرگان رهبری با بیان اینکه خارج شدن از 

صحنه مشکلی را حل نمی کند، عنوان کرد: رمز و راز این همه دشمنی ها 

با ملت و نظام این است که خودمان تصمیم گیر هستیم. از روزی که این 

انقلاب پیروز شد اگر می گفتیم سهم شماها محفوظ است با ما مشکلی 

نداشتند اما انقلاب اسلامی دست بیگانگان را از این کشور کوتاه کرد.

حسینی بوشهری یکی از مطالبات مهم امروز جامعه مسئله فرهنگی 

دانست و بیان کرد: برای ما که ادعای دینداری می کنیم زیبنده نیست 

اجازه بدهیم دشمن فضای فرهنگی جامعه را در دست بگیرد. دشمن 

کالا و دارو را بر ما تحریم می کند و در رسانه ها می گوید در داروخانه ها 

دارو نیست؛ اما از طرفی دست به تحریک برای ایجاد فضای نارضایتی در 

جامعه می زند.

وی با بیان اینکه ارزش استقلال ما بالا است، تصریح کرد: امروز 

مستقل ترین کشور جهان، ایران اسلامی است. ملت ایران باید اقتدار خود 

را نشان دهد. ملت ما در یکی از طولانی ترین جنگ های دنیا و جنگ 

تحمیلی اقتدار خود را نشان داد و اجازه نداد یک وجب خاک در اختیار 

دشمن بعثی قرار گیرد.

رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم ادامه داد: امروز باید برخی از 

کشورهای دنیا را با زبان و اقدام همراه با اقتدار سر جایشان نشاند و اگر 

منفعل باشیم آنها طمع می کنند. زبان اقتدار همین 22 بهمن بود که به 

دنیا مخابره شد و این ملت نشان دادند بعد از 45 سال با نظام پیوستگی 

دارند. پیامبر اسلام حضرت محمد)ص( با اقتدار زندگی کرد و با خدا 

معامله کردند. در کنار دین خدا ماندن و ایستادن در برابر دشمن تحمل 

می خواهد.

علمای شیعه و سنی سیستان 
و بلوچستان برای برگزاری 

انتخاباتی پرشور مصمم 
هستند

رضا شریفی در آیین تجلیل از ایثارگران استانداری سیستان و بلوچستان، 

اظهار داشت: طبق نظرسنجی های انجام شده توسط دستگاه های متولی، 

سیستان و بلوچستان در زمینه مشارکت جز سه استان برتر کشور 

پیش بینی شده و گمانه زنی شده بیش از 60 درصد واجدان شرایط در 

انتخابات شرکت می کنند که تلاش داریم که این رقم را در میدان ارتقا 

دهیم.

معاون سیاسی و اجتماعی استانداری سیستان و بلوچستان افزود: 

جلسات متعددی با اقشار مختلف از جمله بانوان تأثیرگذار، رای اولی ها، 

دانشجویان، احزاب و غیره برای افزایش مشارکت و ایجاد شور انتخاباتی 

برگزار کردیم.

وی بیان کرد: جلسات آموزشی و توجیهی نامزدهای انتخاباتی در 

زمینه انتخابات و تبلیغات انتخاباتی با هیئت های اجرایی و نظارت در 

حوزه های انتخابیه استان برای کاهش تخلفات و افزایش میزان سلامت 

انتخابات برگزار شد.

شریفی ادامه داد: همایش خوبی با حضور معاون سیاسی وزیر کشور 

و اقشار مختلف جامعه تحت عنوان همایش »انتخابات مظهر اقتدار 

و وحدت ملی« برگزار کردیم که پس از آن معاون وزیر کشور مدل 

اجتماعی سیستان و بلوچستان مبنی بر »هر طایفه یک ستاد انتخابات« را 

در جلسات مختلف پیشنهاد داده که این مدل به کلید واژه ثابت استان 

های تلفیقی و ترکیبی عمدتا مرزی تبدیل شده است.

معاون سیاسی و اجتماعی استانداری سیستان و بلوچستان تصریح کرد: 

در کمیته ها و ستادهای مختلف جزئی ترین مسائل اندیشیده شده و با 

برگزاری مانورهای منظم، تلاش داریم انتخابات را در صحت، سلامت و 

امنیت برگزار کنیم.

وی خاطرنشان کرد: امروز رهبر معظم انقلاب فرمودند هر فردی در هر 

جایگاهی که تریبون، ظرفیت و توانی دارد در کنار تمام کم و کاستی ها، 

با حضور پای صندوق های رای نشان دهیم که کشور و نظام را دوست 

دارین و به آرمان های شهدا پایبندیم.

رئیس ستاد انتخابات استان سیستان و بلوچستان یادآور شد: گفتمان 

جاری به این سمت سوق پیدا کرده که همه ظرفیت ها و لایه های 

اجتماعی را پای کار بیاوریم تا یک حضور حماسی را رقم بزنیم. با آموزش 

صحیح، انسجام و هم افزایی انتخاباتی پرشور، منسجم و در امنیت کامل 

برگزار می کنیم که برگ زرین دیگری در دفتر افتخارات استان ثبت شود.

شریفی ادامه داد: مدیون این مردم هستیم که مسئولانه در میدان های 

حماسی و ملی حضور پیدا می کنند، بنابراین باید خودمان را موظف 

بدانیم به شکرانه اعتماد و امید مردم، انتخاباتی سالم و بدون شائبه برگزار 

کنیم.

وی با بیان اینکه اعتماد و همدلی خوبی میان هیئت اجرایی و نظارت 

استان وجود دارد، تاکید کرد: کوچکترین انحرافی از معیار را نمی پذیریم و 

بدون تعارف با تخلفات انتخاباتی برخورد می کنیم. علمای شیعه و سنی 

سیستان و بلوچستان مصمم هستند که انتخابات در این استان پرشور 

برگزار شود.

بیش از ۵ میلیون نفر در 
خراسان رضوی شناسنامه 
مکانیزه دریافت کرده اند

مدیرکل ثبت احوال خراسان رضوی گفت: تعداد پنج میلیون 

و ۱۲۴ هزار و ۷۹۵ نفر در استان یعنی ۸۳.۷ درصد شناسنامه 

مکانیزه دریافت کرده اند.

غلامحسین قنبری اظهار داشت: استان خراسان رضوی تا پایان سال گذشته 

6 میلیون و 946 هزار نفر و شهرستان مشهد نیز سه میلیون و 653 هزار 

نفر جمعیت داشته است. از این تعداد پنج میلیون و 124 هزار و 795 

نفر شامل 83.7 درصد شناسنامه مکانیزه دریافت کرده اند.

وی در خصوص واجدان شرایط رأی دادن بیان کرد: ستاد انتخابات کشور 

تعداد واجدان شرایط رأی دادن در خراسان رضوی را به صورت متمرکز 

و در زمان خودش اعلام خواهد کرد اما تاکنون آمار واجدان شرایط رأی 

دادن به این اداره کل اعلام نشده است.

مدیر کل ثبت احوال خراسان رضوی افزود: طی 10 ماهه امسال در 

خراسان رضوی 85 هزار و 15 واقعه تولد ثبت شده است که 1.5 درصد 

نسبت به مدت مشابه پارسال افزایش داشته است.

کلاس های درس 
دانش آموزان کالپوشی 

غیرحضوری شد

بارش برف سبب لغزندگی سطح معابر این منطقه شده است.

وی افزود: به خاطر بارش برف، لغزندگی معابر و برودت هوا 

کودکستان ها، مدارس ابتدایی و متوسطه اول و دوم شهر کالپوش امروز 

دوشنبه 30 بهمن ماه به صورت مجازی برگزار می شود.

مدیرکل آموزش و پرورش استان سمنان با بیان اینکه غیرحضوری شدن 

مدارس شامل مدارس روستاهای نردین و حق الخواجه نمی شود، گفت: 

سایر مدارس در دو نوبت صبح و عصر غیرحضوری بوده و آموزش ها 

به صورت مجازی و در بستر شبکه شاد ارائه می شود.
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جهان

سید هاشم صفی الدین: 
صهیونیست ها در غزه 

به هیچ چیز نرسیدند/ 
فلسطین به دست نسل 

جدید آزاد می شود

سید »هاشم صفی الدین« رئیس شورای اجرایی حزب الله در سخنانی 

درباره روند تقابل با دشمن صهیونیستی در جبهه های مختلف و اتفاقاتی 

که در غزه شاهد آن هستیم گفت: کسانی که اتفاقات غزه آنها را تحت 

تاثیر قرار نمی دهد، وحشی هستند و قلب ندارند. یکی از مهمترین نتایج 

آنچه که در غزه رخ می دهد این است که آزادگان در منطقه بعد از دیدن 

صحنه های کشتار در غزه متوجه شدند در برابر یک گروه وحشی )رژیم 

اشغالگر و متحدان آن( قرار دارند که بویی از انسانیت نبرده اند.

این مقام حزب الله در ادامه تاکید کرد: بنابراین مقابله با این گروه وحشی 

نیازمند سلاح و اراده و مبارزه و حضور در جبهه هاست و هیچ چیز جز 

این فایده ندارد. بنابراین باید کل منطقه برای دفاع از مظلومانی که 

مقابل چشم جهانیان در فلسطین قتل عام می شوند، در کنار مقاومت 

بایستند؛ زیرا عقل این چنین حکم می کند و این امری ضروری است.

سید هاشم صفی الدین افزود: اگر آمریکا و اسرائیل و غرب تصور می کنند 

مردم بعد از دیدن حوادث غزه، دست از حمایت مقاومت می کشند، 

دچار توهم شده اند. زمانی که کشتار و جنگ در غزه به پایان برسد، 

نسلی قوی تر و مصمم تر برای مقابله با دشمن در غزه ظهور خواهد 

کرد و این همان نسلی است که بعد از دیدن شدت جنایت های دشمن، 

فلسطین را آزاد خواهد کرد.

وی تاکید کرد: این راهی که مقاومت در پیش گرفته با تکیه بر 

فداکاری هاست. آرمانی که خون رهبران و فرماندهان شهید مقاومت 

در راه آن ریخته شده، مستحق فداکاری های بیشتر است. خانواده های 

شهدا با مواضع شرافتمندانه خود به رهبری مقاومت می گویند که در این 

راه بمانید و دست از حمایت از مظلومان و دفاع از وطن برندارید؛ زیرا 

فداکاری خالصانه است که آرمان و موضع و پیروزی را به ارمغان می آورد.

رئیس شورای اجرایی حزب الله تصریح کرد:ما هر پیروزی که به دست 

آورده ایم به خاطر خون پاک شهدای سراسر لبنان بوده و تاریخ به ما 

آموخته که فداکاری ها عزم و اراده ما را برای دفاع از آرمان های به حق و 

شایسته افزایش می دهد.

سید هاشم صفی الدین در پایان اظهار داشت: صهیونیست ها هرچقدر 

هم تلاش کردند در غزه به هیچ چیز نرسیدند. مقاومت در غزه باقی 

مانده و خواهد ماند و به کل منطقه و تمام محورها گسترش خواهد 

یافت.

نشست خبری هفتگی 
سخنگوی وزارت خارجه

صبح دوشنبه 30 بهمن ماه ناصر کنعانی، سخنگوی وزارت امور خارجه در 

نشست خبری هفتگی خود که در مصلی امام خمینی برگزار شد، سوالات 

خبرنگاران را پاسخ داد.

کنعانی در ابتدا درباره ایام سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی ایران و 

انتخابات اتی گفت: فضای کشور پرشور و نشاطی است و خوشبختانه 

شاهد حضور پرشکوه ملت بزرگ ایران در جشن های ایام الله دهه 

فجر بودیم. این حضور باشکوه بار دیگر نشان داد ملت ایران همچنان 

خستگی ناپذیر پای انقلاب و کشور هستند و با این حضور بار دیگر 

خاک ناامیدی را بر روی دشمنان این نظام پاشیدند. خدمتگزاران ملت 

در نمایندگی های ایران در خارج از کشور هم امسال با تلاش برپاکننده 

جشن های روز ملی ایران در سفارتخانه های ایران بودند. مراسمی که 

امسال هم پرشکوه تر از سال های گذشته برگزار شد. شاهد مشارکت 

مقام های دولتی، سیاسی و رسانه های مختلف کشورها در مراسم روز 

ملی ایران بودیم که نشان دهنده عمق حضور نظام در دل ملت های 

جهان است. ما همچنین پیام های متعددی را در سطوح سران و وزرای 

خارجه داشتیم که خطاب به رهبر معظم انقلاب و رئیس جمهور پیام های 

تبریک خودشان را ارسال کردند. ما در آستانه یک رخداد بزرگ ملی 

انتخابات مجلس شورای اسلامی و خبرگان هستیم. اطمینان داریم ملت 

ایران همانند انتخابات دیگر برگزار شده در این انتخابات با مسئولیت 

پذیری حضور پیدا خواهند کرد و نشان خواهند داد همچنان مسئولانه 

پای انقلاب و نظامشان هستند.

وی در خصوص مناسبات ایران با کشورهای جهان و سیاست خارجی 

کشور گفت: در سایه ارشادهای مقام معظم رهبری و مبتنی بر نگاه 

دولت بر گسترش روابط با کشورهای جهان به ویژه همسایه شاهد 

پویایی چشمگیری در روابط خارجی ایران بودیم. تاکید بر توسعه 

مناسبات با همسایگان پیشرفت های خودش را نشان داد. در سایه نگاه به 

توسعه روابط اقتصادی شاهد گسترش روابط تجاری علاوه بر کشورهای 

همسایه با کشورهای دور دست هم هستیم. استفاده از سازوکارهای 

چندجانبه منطقه ای و فرامنطقه ای به عنوان اولویت مهم در دستورکار 

کشور بود. عضویت در سازوکارهای بریکس، تقویت مناسبات با سازمان 

همکاری اوراسیا و امضای برنامه جامع همکاری های بلند مدت با برخی 

کشورها و آماده سازی اسناد مشابه نشان دهنده پویایی دولت در مسیر 

رونق بخشی روابط تجاری است. در سایه توصیه رهبر انقلاب دولت 

توسعه مناسبات اقتصاد محور را مورد اهتمام خودش قرار داده است. 

خروج از سیاست خارجی تک ساحتی به ویژه در حوزه اقتصادی محل 

توجه است.

تاکید وزیر امور خارجه بر 
ضرورت پیشبرد همه جانبه 
مشارکت جامع راهبردی 

ایران و چین

محسن بختیار، سفیر جمهوری اسلامی ایران در پکن روز گذشته با حسین 

امیرعبداللهیان، وزیر امور خارجه دیدار و گزارشی از روند همکاری های 

دوجانبه روابط جمهوری اسلامی ایران و جمهوری خلق چین را ارائه نمود.

وزیر امور خارجه با تاکید بر ضرورت پیشبرد همه جانبه مشارکت جامع 

راهبردی ایران و چین بر ضرورت ملموس نمودن نتایج همکاری ها تاکید 

کرد.امیرعبداللهیان در این دیدار حفظ ارتباط مستمر با دانشجویان 

و ایرانیان مقیم و تسهیل همکاری های بخش خصوصی به عنوان 

اولویت های دستگاه دیپلماسی را مورد تاکید قرار داد.

وزیر امور خارجه کشورمان 23 بهمن ماه در پیامی خطاب به وانگ یی 

عضو شورای دولتی و وزیر امور خارجه جمهوری خلق چین، فرا رسیدن 

عید بهاره و سال نو چینی را تبریک گفت.

وی در این پیام از اینکه با مدیریت مسئولین عالی رتبه جمهوری اسلامی 

ایران و جمهوری خلق چین، مشارکت جامع راهبردی دو کشور و 

مناسبات فی مابین در مسیری روشن و نوید بخش قرار گرفته است، ابراز 

خرسندی کرد.

نتانیاهو: برگزاری انتخابات 
زودهنگام به نفع حماس 

است

بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر رژیم صهیونیستی در جریان نشست خبری 

شب گذشته شرایط را برای برگزاری انتخابات زودهنگام نامناسب دانست.

نتانیاهو افزود: اگر می خواهید زمان برگزاری انتخابات را بدانید، باید دو 

سه سالی صبر کنید.موعد رسمی برگزاری انتخابات پارلمانی بعدی اسرائیل 

اکتبر 2026 است اما در پی شکست کابینه حاکم بر اسرائیل در پیش بینی 

و خنثی سازی حمله هفتم اکتبر 2023، انتقادات از نتانیاهو بالا گرفته و 

بخش بزرگی از جامعه صهیونیستی خواهان استعفای اوست.

نتانیاهو در این باره گفت: »دعوای سیاسی در اسرائیل دقیقاً همان چیزی 

است که حماس انتظار آن را می کشد. در حال حاضر نیازمند وحدت 

هستیم. چیزی که می تواند انسجام ما را از میان ببرد در حال حاضر 

برگزاری انتخابات زودهنگام است.«نتانیاهو همچنین گفت اولویت 

اسرائیل در حال حاضر از میان بردن گروه های فلسطینی است. 

این درحالیست که تقریباً همه نظرسنجی هایی که در سرزمین های 

اشغالی برگزار شده )بجز نظرسنجی های شبکه 14 تلویزیون اسرائیل 

که متحد نتانیاهو حزب لیکود به شمار می آید( نشان از افت اجدی 

محبوبیت حزب لیکود و نتانیاهو دارد. بیشتر نظرسنجی ها نشان می دهد 

حزب لیکود که در انتخابات نوامبر 2022، 32 کرسی به دست آورده بود، 

اکنون در نظرسنجی ها زیر 20 کرسی به دست می آورد.

یکصدوسی وششمین روز »طوفان الاقصی«|بمباران 
سنگین منازل مردم در غزه/ شهادت ۳ فلسطینی در 

کرانه باختری

ارتش رژیم صهیونیستی از همان دقایق ابتدایی روز دوشنبه و در یکصد و سی و ششمین روز تجاوزات و جنایات خود علیه فلسطینیان، مناطق مختلف 

نوار غزه را آماج حملات خود قرار داده است.

جنگنده های رژیم صهیونیستی منازل مردم را در شمال نوار غزه بمباران کردند که به شهید و زخمی شدن شمار دیگری از آنها منجر شد.

از سوی دیگر منابع خبری از حملات سنگین جنگنده های اشغالگران به »دیرالبلح« در اولین ساعات بامداد دوشنبه خبر دادند.

همزمان با ادامه جنگ علیه غزه، نظامیان ارتش رژیم صهیونیستی بامداد امروز به مناطق مختلف کرانه باختری اشغالی حمله کردند.

نظامیان رژیم صهیونیستی به اردوگاه شعفاط و شهرک جبل المکبر در قدس اشغالی و شهرک بیت امر در الخلیل واقع در کرانه باختری اشغالی یورش 

بردند.

به گفته منابع خبری، جوانان فلسطینی در اردوگاه شعفاط به مقابله با نظامیان متجاوز پرداختند.

منابع خبری از شهادت دست کم سه فلسطینی در کرانه باختری اشغالی به ضرب گلوله نظامیان صهیونیست خبر دادند.

ارتش رژیم صهیونیستی اعلام کرد که شمار کشته های ارتش متجاوز اسرائیل به 573 نفر از ابتدای جنگ غزه افزایش یافت.

شبکه الجزیره قطر به نقل از منبعی در حوزه کشتی رانی گزارش داد که ارتش یمن یک کشتی متعلق به انگلیس را در نزدیکی باب المندب هدف قرار 

داده است و کشتی مذکور خسارت های زیادی دیده است و همین مسئله باعث شده است که از ادامه مسیر منصرف شده و سرنشینان آن درخواست 

کمک کنند.

قرار بود ارتش یمن بامداد امروز بیانیه ای مهم درباره عملیات نیروهای مسلح این کشور در دریای سرخ منتشر کند که به دلیل تحولات جدید دیگر این 

بیانیه به صبح امروز دوشنبه موکول شده است و تا ساعاتی دیگر این بیانیه صادر خواهد شد.

ارتش رژیم اسرائیل اعلام کرد که چهار محور مواصلاتی اصلی در منطقه الجلیل علیا و مناطق مجاور این منطقه را بسته است.

رسانه های رژیم اسرائیل از فعال شدن آژیرهای هشدار در شهرک های اطراف نوار غزه به دنبال شلیک راکت از داخل این منطقه در روز 136 حمله 

ارتش رژیم اسرائیل به غزه خبر دادند.

ارتش اسرائیل از کشته شدن یک نظامی خود در درگیری های روز گذشته جنوب نوار غزه خبر داد.

نظامیان رژیم صهیونیستی به اردوگاه شعفاط و شهرک جبل المکبر در قدس اشغالی و شهرک بیت امر در الخلیل واقع در کرانه باختری اشغالی یورش 

بردند.

به گفته منابع خبری، جوانان فلسطینی در اردوگاه شعفاط به مقابله با نظامیان متجاوز پرداختند.

جنگنده های رژیم صهیونیستی شهر دیرالبلح در نوار غزه را به شدت بمباران کردند که آمار اولیه از شهادت دست کم هفت فلسطینی از جمله سه کودک 

حکایت می کند.

جنگنده های رژیم صهیونیستی منازل مردم را در شمال نوار غزه بمباران کردند که به شهید و زخمی شدن شمار دیگری از آنها منجر شد.

جوزف بورل مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا در اعتراف به شکست رژیم صهیونیستی در رسیدن به اهداف خود از جمله نابودی مقاومت: حماس 

)مقاومت( اندیشه ای است که نمی توان آن را نابود کرد.

جنبش حماس موافقت اولیه بنیامین نتانیاهو نخست وزیر رژیم صهیونیستی با پیشنهاد بن گویر وزیر افراطی کابینه اش مبنی بر ممنوعیت ورود 

فلسطینیان مناطق اشغالی به مسجدالاقصی در خلال ماه مبارک رمضان را در راستای تشدید جنایات و جنگ مذهبی علیه مردم فلسطین و نقض آزادی 

عبادت در این مکان مقدس قلمداد کرد.

این جنبش با هشدار به رژیم صهیونیستی درباره هرگونه خدشه وارد کردن به مسجدالاقصی یا آزادی عبادت در آن از مردم فلسطین خواست با تمام 

توان به مقابله با این تصمیم جنایتکارانه و دفاع از این مکان مقدس بپردازند.

سازمان تجارت دریایی انگلیس اعلام کرد یک کشتی باربری از حمله به خود در تنگه باب المندب خبر داده است.

منابع فلسطینی از افزایش آمار شهدای خبرنگار در نوار غزه به 135 نفر خبر دادند.

یک جوان 26ساله فلسطینی به نام انس جمیل دویکات به ضرب گلوله نظامیان صهیونیست در شرق نابلس واقع در کرانه باختری به شهادت رسید.

رسانه های عبری از تیراندازی به سمت شهرک صهیونیست نشین »کرمیت« در منطقه اشغالی النقب و درخواست از شهرک نشینان برای رفتن به پناهگاه 

خبر دادند.

منابع خبری از حمله نظامیان رژیم صهیونیستی به فلسطینیان در ایست نظامی شعفاط واقع در قدس اشغالی خبر دادند که طی آن درگیریهایی میان 

آنها رخ  داد.

ارتش یمن:کشتی انگلیسی را هدف قرا دادیم/ پهپاد 
آمریکایی را سرنگون کردیم

سخنگوی ارتش یمن از هدف قرار دادن یک فروند کشتی انگلیسی در دریای سرخ و سرنگون کردن یک فروند پهپاد آمریکایی 

خبر داد.

»یحیی سریع« سخنگوی نیروهای مسلح یمن از هدف قرار دادن کشتی انگلیسی  »RUBYMAR« در خلیج عدن در عملیات موشکی خبر داد.

 یحیی سریع گفت که در اثر این حمله کشتی مذکور هدف دقیق قرار گرفته و همین مسئله باعث شده است که به شکل کامل متوقف شود و 

هم اکنون این کشتی در حال غرق شدن است.

او گفت طی عملیات هدف قرار دادن کشتی انگلیسی، نیروهای مسلح یمن تلاش کردند که سرنشینان کشتی در صحت و امنیت، کشتی را ترک کنند.

سخنگوی ارتش یمن همچنین اعلام کرد که در  استان الحدیده پدافند دفاعی یمن توانسته است به لطف خداوند پهپاد آمریکایی )MQ9( را با موشک 

مناسب حین انجام مأموریت خصمانه علیه یمن هدف قرار دهد.

 یحیی سریع بار دیگر تاکید کرد: نیروهای این کشور هرگز در اتخاذ اقدامات نظامی بیشتر و اجرای عملیات منحصر به فرد علیه همه اهداف متخاصم، 

در دفاع از یمن و حمایت از مردم فلسطین تردید نخواهند کرد و این عملیات تا توقف کامل حملات به غزه و لغو محاصره این منطقه ادامه خواهد 

داشت.

قرار بود ارتش یمن بامداد امروز بیانیه ای مهم درباره عملیات نیروهای مسلح این کشور در دریای سرخ منتشر کند که به دلیل تحولات جدید این بیانیه 

به صبح دوشنبه موکول شد.


